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EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, “Seçim sonrasında yenilenen 
ekonomi yönetiminin ve politikalarının 
belirleyici şekilde fark yarattığını 
görmekteyiz. Ekonomi yönetimimizin 
kararlılıkla ve titizlikle enflasyonla 
mücadeleyi başarıyla sonlandırmasını 
diliyor ve bekliyoruz” dedi.

Kapak

0606 EBSO’NUN UNUTULMAZ CUMHURİYET COŞKUSUEBSO’NUN UNUTULMAZ CUMHURİYET COŞKUSU

18 Ticaret Bakanlığı Ticaret 
Araştırmaları ve Risk 
Değerlendirme Genel Müdür 
Yardımcısı Demir, Başkan 
Yorgancılar’ı ziyaret etti

19

40

42

22

27

34

14

4 Ekonominin seyri

Yorgancılar, Ticaret Bakanı Bolat’ın 
katılımıyla gerçekleşen İş Dünyası 
İstişare Toplantısına katıldı

Gökçüoğlu’ndan Meclis 
temennileri

Yorgancılar, Yunanistan’ın 
İzmir Başkonsolosu Konstas’ı 
ziyaret etti

Yorgancılar: “Yokluktan 
yaratılan bir mucizedir 
Cumhuriyet”

Akıllı KOBİ İzmir Dijital 
Dönüşüm Konferansı yoğun 
katılımla gerçekleştirildi

EBSO, Kuzey Makedonyalı 
yatırımcıları İzmir’e davet etti

Geleceğe ışık oldular

58

46

76

Küresel ekonomik gelişmeler

Sanayicinin gündemi üretim

Ekonomik göstergeler

16 Yorgancılar, Almanya’nın İzmir 
Başkonsolosu Schröer’i ziyaret 
etti

12 Ulu Önderimiz Gazi Mustafa 
Kemal Atatürk’ü, vefatının 
85’inci yılında özlemle andık



Mubiko bir markasıdır.

tıklıyosun geliyo!

SUMMER &

 SP
RI

NG
 S

UM
M

ER
 & SPRING SUMMER &

 SPRING SUMMER 

23

Adım attığınız
her yerde
Mubiano 

yanınızda!

Kadın grubunda spor ayakkabı, babet & loafer, terlik, sandalet ve çanta 
modelleri ile ; erkek ayakkabı modelleri modern tasarım, güncel koleksiyon ve 

en uygun fiyat avantajı ile Mubiko’da!

sizleri web sitesi ve sosyal medya hesapları aracılığıyla şıklık ve konforu satın 
almaya davet ediyor.

mubiko.com



4 KASIM 2023

Ender YORGANCILAR
Ege Bölgesi Sanayi Odası
Yönetim Kurulu Başkanı

ender.yorgancilar@ebso.org.tr

        @EYorgancilar

EKONOMİNİN SEYRİ
2023 yılının ilk yarısı seçim 

ekonomisi, içinde bulunduğumuz 
diğer yarısı da toparlama ve 
düzeltme ile geçti, geçiyor 
diyebiliriz. Seçim sonrasında 
yenilenen ekonomi yönetiminin ve 
politikalarının belirleyici şekilde fark 
yarattığını görmekteyiz.

Uluslararası Para Fonu’nun 
(IMF) yıllık üye ülke ekonomik 
değerlendirme ziyareti sonrası 
kısa raporunda da; politika 
değişikliğinin memnuniyet verici 
olduğuna yer verilmiş ve “İçerde 
en önemli risk, uygulanmakta 
olan politika değişikliğinin güçlü 
ivmesini kaybederek güveni 
aşındırması ve döviz talebinin 
artmasına ve rezervlerin 
boşalmasına yol açmasıdır” 
uyarısında bulunulmuştur. 

Raporda; “Politika faizinin 
yükseltilmesi, vergilerin 
artırılması ve bazı finansal sektör 
önlemlerinin serbestleştirilmesi” 
yönündeki son adımların, riskleri 
azalttığı ve yatırımcı güvenini 
artırdığının altı çizildi. 2023’te yüzde 
69 olarak öngörülen enflasyon 
oranının, 2024 yılı sonunda yüzde 
46’ya gerileyeceği tahmininde 
bulunuldu. Alınan önlemlerle, 
deprem felaketine rağmen 
büyüme oranının korunduğu, 
2024’de büyüme oranının yüzde 
3,5’a gerileyeceği, cari açık/
GSYH’nın 2024 yılında yaklaşık 
yüzde 3 seviyesinde olacağı 
öngörülmektedir.

Bu değerlendirmeleri ülkemize 
yabancı sermaye ve doğrudan 
yatırım girişi açısından çok 
önemsiyorum. Zira, ekonomi 
yönetimimizin akılcıl ve gerçekçi 
adımlar atıyor olmasının önemli 
bir sonucu olarak, ülke risk 
primimiz CDS’ler de 700’lerden 
340’lara geriledi. Ancak, hala eşik 
değerin çok üstünde olduğumuz 
da unutulmamalıdır. 

Bu açıdan, yabancı 
sermayenin öncelikli olarak 
dikkate aldığı yargı bağımsızlığına 
ilişkin son günlerdeki tartışmaları 
çok tehlikeli bulurken, gri listeden 
ülkemizi çıkartacak adımların 
atılıyor olmasını da memnuniyetle 
karşılıyorum. 

Bununla birlikte, yılın üçüncü 
çeyreğinde gerek sanayi 
üretimi endeksinde, gerekse 
PMI verilerinde aylık bazda 
ciddi bir gerileme söz konusu. 
Ekim ayında karşılıksız işlemi 
yapıldıktan sonra çekte geri 
ödenme oranı son yılların en 
düşük seviyesi olan yüzde 9,7’lere 
kadar düştü. Bu verileri küresel 
talepteki yavaşlama ile birlikte 
değerlendirdiğimizde, yolumuzun 
uzun ve zorlu olduğunu, 
ekonomide yeni tedbirlerin 
gerektiğini görmekteyiz.

13 Kasım’da katıldığım Ticaret 
Bakanımız Sayın Ömer Bolat’ın iş 
dünyası ile istişare toplantısında 
da, izlenen bu politikalar 
çerçevesinde karşılıklı görüş 

alışverişinde bulunduk. 
Sayın Bakanın, piyasalarda 

dengeleri bozan, fahiş fiyat, 
stokçuluk ve haksız ticari 
uygulamalarla kararlılıkla 
mücadele edildiğini vurgulaması, 
enflasyonla etkin mücadelesi 
önemli olup, ekonomi 
yönetimimizin tamamının, aynı 
kararlılık ve titizlikle yola devam 
etmesini bekliyoruz. Bu süreçte 
bizler de, üyelerimizin konularını 
paylaşmaya ve takipçisi olmaya 
devam edeceğiz. 

Takipçisi olduğumuz 
konulardan biri de vize 
almakta yaşanan sıkıntılar idi. 
Bu hususta; Almanya İzmir 
Başkonsolosu Ralf Schröer’i ve 
Yunanistan İzmir Başkonsolosu 
Alexandros Konstas’ı ziyaret ettik. 
Görüşmelerde ekonomik ve 
ticari ilişkilerin geliştirilmesinden, 
vize başvurularında yaşanan 
zorluklar ve çözümüne ilişkin 
değerlendirmelerde bulunduk. 
Umut ediyoruz ki, en azından 
üyelerimizin ihracat pazarlarına 
ulaşmalarındaki sıkıntılar ortadan 
kalkacaktır.

Varlığımızı, varlığına borçlu 
olduğumuz, takipçisi olmaktan, 
rehberliğinde yol almaktan, 
ilkelerinin izinde yürümekten 
gurur duyduğumuz vefatının 
85. yılında, Ulu Önder Mustafa 
Kemal Atatürk’ü sevgiyle, saygıyla, 
rahmetle, minnetle anıyoruz. Ruhu 
şad olsun.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, Türkiye 

Cumhuriyeti’nin kuruluşunun 
100’üncü yılına tanıklık etmenin 
kıvancını yaşadıklarını, bu 
özel ve anlamlı yıldönümüne 
şahitlik etmenin uyandırdığı 
hislerin unutulmaz olduğunu 
söyledi.

100’üncü yılında Türkiye 
Cumhuriyeti’nin geldiği nokta 
ile ne kadar gurur duyulsa az 

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, 
Cumhuriyetimizin 100’üncü yılını adına ve şanına yakışır şekilde kutladıklarını 
belirterek “Bu sevgi, bu heyecan, bu coşku ve bu bağlılık, geleceğe güvenle 
bakmamızı sağlıyor. Cumhuriyetimizin 100’üncü yılında unutulmaz duyguları 
hep birlikte, el ele yaşadık. Ata’mızın vizyonu ve yolunda, şevk ve güç ile yorulmak 

nedir bilmeden çalışmaya devam edeceğiz” dedi.

EBSO’NUN UNUTULMAZ 
CUMHURİYET COŞKUSU
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EBSO Korteji, Kordonboyu’nu dolduran binlerce İzmirli vatandaşın sevgi EBSO Korteji, Kordonboyu’nu dolduran binlerce İzmirli vatandaşın sevgi 
gösterileriyle karşılandı.gösterileriyle karşılandı.

Cumhuriyet Meydanı’nda düzenlenen Cumhuriyet Meydanı’nda düzenlenen 
tören kapsamında EBSO Meclis Başkanı tören kapsamında EBSO Meclis Başkanı 
H. İbrahim Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu H. İbrahim Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, Atatürk Anıtı’na Başkanı Ender Yorgancılar, Atatürk Anıtı’na 
EBSO çelengini sundular.EBSO çelengini sundular.

olduğunu dile getiren Başkan 
Yorgancılar, “Cumhuriyetimizin 
ikinci yüzyılında yol alırken 
bugünkü nesillerin Atatürk’ün 
vizyonunun gerektirdiği bilinç 
ve dinamizme sahip olduğuna 
yürekten inanıyorum. O, ‘Yalnız 
tek bir şeye ihtiyacımız vardır, 
çalışkan olmak. Servet ve 
onun tabii neticesi olan refah 
ve saadet yalnız ve ancak 

çalışkanların hakkıdır’ diyor. 
İşte bu söz, durmadan ve 
yorulmadan çalışmak yolunda 
bize güç ve ilham veriyor. 
Cumhuriyetimizin 100’üncü 
yılında, Ulu Önderimiz Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk’ü, 
onunla birlikte Türkiye 
Cumhuriyeti’nin kurulmasında 
emeği geçmiş yol 
arkadaşlarını, bu yolda canını 

vatanı ve milleti için feda 
eden tüm yiğit şehitlerimizi, 
Cumhuriyetimizin 100’üncü 
yılına selametle ulaşması 
yolunda şehit düşmüş tüm 
kahramanlarımızı rahmet 
ve şükranla anıyorum. Ve 
onlara, nice asırlar boyunca 
Cumhuriyetimizin payidar 
kalması için, Ata’mızın 
vizyonu ve yolunda, şevk ve 
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İzmir Valisi Dr. Süleyman Elban ev sahipliğinde gerçekleştirilen 100’üncü Yıl Resepsiyonu’na EBSO Meclis Başkanı İzmir Valisi Dr. Süleyman Elban ev sahipliğinde gerçekleştirilen 100’üncü Yıl Resepsiyonu’na EBSO Meclis Başkanı 
H. İbrahim Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar katıldı.H. İbrahim Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar katıldı.
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güç ile yorulmak nedir bilmeden çalışmaya 
devam edeceğimizi vurgulamak istiyorum. 
Cumhuriyetimizin 100’üncü yılı kutlu olsun” dedi.

Kortej coşkusu
Cumhuriyetin kuruluşunun 100’üncü 

yıldönümü nedeniyle düzenlenen törenler 
kapsamında Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis 
Başkanlık Divanı, Yönetim Kurulu ve Meclis 

Üyeleri, düzenlenen resmi geçit törenine 
katılarak coşkuya ortak oldu.

EBSO Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu 
ve Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar’ın 
öncülüğündeki EBSO korteji, Gündoğdu 
Meydanı’ndan başlayan ve Cumhuriyet 
Meydanı’nda sona eren resmi geçit sırasında 
vatandaşların alkış ve tezahüratları eşliğinde 
coşkuya ortak oldu.

İzmir Valiliği ev sahipliğinde düzenlenen tebrikat törenine EBSO Meclis Başkanı İzmir Valiliği ev sahipliğinde düzenlenen tebrikat törenine EBSO Meclis Başkanı 
H. İbrahim Gökçüoğlu katıldı.H. İbrahim Gökçüoğlu katıldı.



10 KASIM 2023

Birlik ve
beraberlik tablosu
28 Ekim günü 

Cumhuriyet 
Meydanı’ndaki 
Atatürk Anıtı’na çelenk 
konmasıyla başlayan 
resmi kutlama törenleri, 
29 Ekim sabahı İzmir Valisi 
Dr. Süleyman Elban’ın 
tebrikleri kabul etmesiyle 
devam etti. Ardından 
Kordonboyu’nda Vali 
Elban, Ege Ordusu ve 
Garnizon Komutanı Org. 
Kemal Yeni ve Büyükşehir 
Belediye Başkanı Tunç 
Soyer halkın bayramını 
kutladı. İzmir Valisi 
Elban ev sahipliğinde 
gerçekleştirilen 100’üncü 
Yıl Resepsiyonu da coşku 
dolu görüntülere sahne 
oldu.

Kutlamalar 
kapsamında Gündoğdu 
Meydanı’nda da gece 
boyunca dans ve müzik 
gösterileri sergilendi. 
Kentin çeşitli noktalarında 
çok sayıda sanatçı, 
düzenlenen konserlerle 
İzmirlilerin Cumhuriyet 
heyecanını ve coşkusunu 
paylaştı.

EBSO çalışanları, Cumhuriyet Bayramının coşkusunu hep birlikte yaşadılar.EBSO çalışanları, Cumhuriyet Bayramının coşkusunu hep birlikte yaşadılar.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, “10 

Kasım’ı Atatürk’ü özlem ve 
şükranla yad etmenin yanı sıra, 
O'nun vizyonunu çok daha iyi 
anlamak için bir düşünce günü 
olarak da değerlendirmemiz 
gerektiğine inanıyorum” dedi.

Cumhuriyetimizin Kurucusu 
Ulu Önder Mustafa Kemal 
Atatürk’ün vefatının 85’inci yılı 
nedeniyle bir mesaj yayınlayan 
EBSO Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, “100’üncü 
yaşını gurur ve mutlulukla 
kutladığımız Cumhuriyetimizin 
kurucusu, Ulu Önderimiz 
Gazi Mustafa Kemal 
Atatürk’ü, vefatının 85’inci 
yılında anıyoruz. Atatürk’ün 
vizyonu, Cumhuriyetimizin 
100’üncü yılı vesilesiyle de 
defaten dile getirdiğim 
üzere, bizlerin en büyük ve 
önemli ilham kaynağımızdır. 
Çünkü Atatürk’ün dediği 
gibi Cumhuriyet, fikirlerde 
ve ruhlarda yarattığı 
güvenlik itibariyle büsbütün 
yeni bir hayatın müjdecisi 

olmuştur. Bu yeni hayatta 
var olabilmek, kalkınabilmek, 
müreffeh ve çağdaş uygarlık 
seviyesinde bir ülke haline 
gelebilmek için ise Atatürk’ün 
vizyonu ile yorulmadan 
çalışmak gerekmektedir. 
Bugün yaptığımız ve daima 
yapacağımız da tam olarak 
budur” dedi.

Ege Bölgesi Sanayi 
Odası’nın, Atatürk’ün 
‘Kalkınmak sanayileşmek 
demektir’ sözünü ilk günden 
itibaren şiar edinmiş bir 
kurum olduğunu vurgulayan 
Yorgancılar, “Her fabrikanın 
bir kale olduğu bilinciyle 
ürettiğimiz her birim ürünün, 
yarattığımız her birim katma 

Ulu Önderimiz Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ü, 
vefatının 85’inci yılında özlemle andık

“GELECEĞE SAĞLAM 
ADIMLARLA 
YÜRÜYEBİLMEMİZ 
İÇİN TEK YOL, 
ATATÜRK’ÜN 
YOLUDUR”

Atatürk’ün vefatının 85’inci yılı nedeniyle İzmir Valiliği tarafından düzenlenen Atatürk’ün vefatının 85’inci yılı nedeniyle İzmir Valiliği tarafından düzenlenen 
anma ve çelenk sunma törenine EBSO Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu ve anma ve çelenk sunma törenine EBSO Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu ve 
Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar katıldı.Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar katıldı.
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değerin yoksulluğa ve geri kalmışlığa vurulmuş 
bir darbe olduğunun bilinciyle çalışmaktayız. 
Çünkü biliyoruz ki üretim olmadan çağdaş uygarlık 
seviyesine ulaşabileceğini zanneden toplumlar 
önce onurlarını ve sonra da bağımsızlıklarını ve 
geleceklerini kaybederler” diye konuştu.

Başkan Yorgancılar şöyle devam etti: 
“Atatürk’ümüzün aramızdan ayrılışının 85’inci 
yılında, O’nun vizyonunun temel taşları içinde en 
çok vurgulamamız gereken unsurların ‘üretim’ 
ve ‘çalışma azmi’ olduğu kanaatindeyim. Ve 
O’nun da belki ömrünün her bir gününde dile 
getirdiği üzere ‘eğitim’ konusu, bu vizyonun 
temelinde durmaktadır. Dolayısıyla iyi eğitimli 
bireyler yetiştirerek bu bireylere üretim bilincini 
ve yorulmadan çalışma azmini aşılamak 
mecburiyetindeyiz. Geleceğe güvenle 
bakabilmemiz için tek yol budur; geleceğe 
sağlam adımlarla yürüyebilmemiz için tek yol, 
Atatürk’ün yoludur. Bu duygu ve düşüncelerle Ulu 
Önderimiz Mustafa Kemal Atatürk’ü, O’nun tüm 
silah arkadaşlarını ve Cumhuriyetimizin kurucu 
kadrosunu, “kurtuluş” ve “kuruluş”a emeği geçmiş, 
ülkemizin bugünlere gelebilmesi için canını feda 
etmiş aziz şehitlerimizi saygı ve şükranla yad 
ediyorum.”

Ege Bölgesi Sanayi Odası personeli, 10 Kasım sabahı saat 09:05’te saygı duruşunda bulundu.Ege Bölgesi Sanayi Odası personeli, 10 Kasım sabahı saat 09:05’te saygı duruşunda bulundu.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, 

Yunanistan’ın İzmir 
Başkonsolosu Alexandros 
Konstas’ı ziyaret etti.

Başkan Yorgancılar, 
görüşmede İzmir ve 
Yunanistan arasındaki kültürel 
ve ekonomik bağların eskiden 
beri çok güçlü olduğunu 
ifade etti. Yorgancılar, 
“Yunanistan’ın İzmir’de 
var olan Başkonsolosluğu, 
uzun yıllardan beri mevcut 
ilişkilerin canlı kalmasında 
ve gelişmesinde önemli 
bir rol oynamıştır. Bölgesel 
gelişmelere bağlı olarak 
iki ülke arasındaki siyasi 
ilişkiler zaman zaman inişli 
çıkışlı bir seyir izlese de İzmir 
ile Yunanistan arasındaki 
ekonomik ve ticari ilişkiler 
her zaman belirli bir seviyeyi 

korumuş, güven ortamının 
yoğun olduğu dönemlerde 
ise çok hızlı ilerlemeler 
kaydetmiştir. Halen dünya 
çapında, küresel ekonomide 
öngörülebilirliğin sınırlı kaldığı 
bir dönemden geçmekteyiz. 
Böylesi bir dönemde 
komşularımızla yaptığımız 
ticaret bir kat daha önemli bir 
hale geliyor. Bu farkındalıkla 
mevcut ticaret hacmimizi 
artırabilmek adına üzerimize 
düşeni yapmaya hazır 
olduğumuzu ifade etmek 
isterim” dedi.

Vize süreçlerindeki 
gecikmeler
İzmir çıkışlı direkt uçuşların 

artmaya başladığını 
dile getiren Yorgancılar, 
“Ancak bunun sağladığı 
fayda, tek başına yeterli 
olamıyor. Zira üyelerimiz, 

vize başvurularında ve 
değerlendirme süreçlerinde 
uzun ve zorlayıcı durumlarla 
karşı karşıya kalıyorlar. Bu 
konuda karşılıklı atılacak iyi 
niyetli adımları beklemekteyiz. 
Vize süreçlerindeki olumlu 
gelişmeler, ticari ve ekonomik 
ilişkilerin artmasında 
doğrudan rol oynayacaktır. 
Bu konunun çözümüne ilişkin 
bir an önce adım atılması 
gerekmektedir” diye konuştu.

Başkonsolos Konstas da 
Yorgancılar’ın ziyaretinden 
duyduğu memnuniyeti dile 
getirerek, görev yaptığı İzmir 
başta olmak üzere iki ülkenin 
mevcut ticari ve ekonomik 
ilişkilerinin artması adına 
çalışacağını ifade etti.

Ziyarete EBSO Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcıları 
Hakan Ürün ve Metin Akdaş 
da katıldı.

Yorgancılar, Yunanistan’ın İzmir Başkonsolosu Konstas’ı ziyaret etti

“Vize konusunun çözümü, ekonomik 
ilişkilerin artmasına doğrudan etki edecek”
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Ege Bölgesi Sanayi Odası Yö-
netim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, vize konusu-

nun ticari ilişkilerin artmasının 
önündeki en önemli engeller-
den biri olduğunu belirterek, 
“EBSO olarak referans verdiğimiz 
üyelerimizin ekonomik ve ticari 
faaliyetleri kapsamında vize al-
mak istedikleri ortadadır. Mevcut 
ticaret hacmimizi daha da artır-
mamız için bu konunun mutlaka 
çözülmesi gerekiyor” dedi.

EBSO Yönetim Kurulu Baş-
kanı Ender Yorgancılar, Federal 
Almanya Cumhuriyeti’nin İzmir 
Başkonsolosu Ralf Schröer’i 
ziyaret etti. EBSO Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcıları Hakan Ürün 
ve Metin Akdaş ile Genel Sek-
reter Mustafa Kalyoncu’nun da 
katıldığı görüşmede İzmir ve 
Türkiye ile Almanya arasında-
ki ekonomik ve ticari ilişkilerin 
geliştirilerek güçlenmesi, mesleki 
eğitime ilişkin tecrübe payla-

şımı, vize konusunda yaşanan 
gecikmeler ve çözümüne ilişkin 
değerlendirmelerde bulunuldu.

“Konuları devamlı 
takip ediyoruz”
Başkonsolos Schröer’e İzmir’in 

ekonomik yapısı, üretim dina-
mikleri, dış ticareti ve yatırım 
potansiyeli hakkında bilgi veren 
Başkan Yorgancılar, “Şehrimize 
hoş geldiniz diyorum. İzmir ve 
Almanya arasında iyi durumda 
olan mevcut ticari ve ekonomik 
ilişkileri daha da üst düzey bir 
seviyeye getirmek için çalış-
maktayız. Çok sayıda Almanya 
menşeli firma İzmir’de yatırım 
yapmış durumda. Ülkelerimiz 
arasındaki Ekonomik ve Ticari 
Ortaklık Komitesi JETCO Tica-
ret Çalışma Grubu Eş Başkanı 
olarak ortak yatırım gündemi-
mizi yakından takip ediyorum. 
Potansiyelimizi daha üst sevi-
yelerde hayata geçirmek adına 

JETCO’da da üst düzey istişare-
lerde bulunmaktayız” dedi.

Üretimin geleceği
 için ortak yol haritası
Üretimin geleceği adına 

Türkiye ve Almanya’nın mevcut 
işbirliğini mutlaka daha ileriye 
taşıması gerektiğinin altını çizen 
Yorgancılar, “Zira Avrupa Birli-
ği’nin genel demografisine ba-
kıldığında yaşlanmakta olan bir 
toplumsal yapı karşımıza çıkıyor. 
Üstelik yapılan araştırmalar, 
kuruluşlarda üçüncü kuşağın 
genel olarak sanayi sektöründe 
bir kariyer planlarının olmadı-
ğını gösteriyor. Dolayısıyla bu 
konuda gerekli adımların doğru 
biçimde atılması için işbirliği-
miz çok önemli. Ülkelerimizde 
üretimin geleceğini yakından 
ilgilendiren bu konuda ortak bir 
yol haritasının belirlenmesi ge-
rektiği düşüncesindeyim” diye 
konuştu.

Yorgancılar, Almanya’nın İzmir Başkonsolosu Schröer’i ziyaret etti

“Vize konusunda kurunun 
yanında yaş da yanmasın”
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Savunma 
sanayisinde işbirliği
Başkonsolos Schröer’e Tür-

kiye’nin savunma sanayisinde 
sahip olduğu yüksek üretim ka-
pasitesi hakkında bilgiler akta-
ran Başkan Yorgancılar, “Savun-
ma sanayisinde üretim miktarı 
ve ihracat bazında giderek ar-
tan bir grafik ortaya koyuyoruz. 
Hem insan kaynağı ve hem de 
üretim anlamında daha yük-
sek kapasitelere ulaşabilecek 
potansiyelimiz var. Bu anlamda 
Türkiye ve Almanya’nın mevcu-
du çok aşacak bir işbirliği ufku 
var. Avrupa Birliği’nin savunma 
sanayisine ayırdığı bütçe de 
yukarı yönlü revize edildi. Bu da 
talep artışı anlamına gelece-
ği için bu alanda üretimimizin 
artışını sürdüreceğini öngörü-
yoruz. Dolayisiyle bu konuda 
da işbirliği olanaklarını mutlaka 
değerlendirmemiz elzemdir” 
ifadesini kullandı.

Vize konusu
Son dönemde vize başvuru-

larında hem randevu alınması 
ve hem de başvuruların müspet 
sonuçlanması noktasında ya-
şanan sıkıntıların Türk iş dünya-
sını zor durumda bıraktığını dile 
getiren Yorgancılar, “Türkiye’ye 
yurt dışından gelen, buradan 
vize alan ve dönmemek üzere 

Avrupa’ya giden bazı insanla-
rın oldu, bu bir gerçek. Ancak 
Türkiye’de yaşayan, yatırımları 
ve üretimleri Türkiye’de olan 
sanayicilerimizin, iş insanlarımı-
zın bu nedenle vize konusunda 
sıkıntı yaşıyor olmalarının bir 
şekilde önüne geçilmesi gereki-
yor. Bizim ‘kurunun yanında yaş 
da yanar’ diye bir atasözümüz 
var. Kurunun yanında yaş da 
yanmasın. Ege Bölgesi Sanayi 
Odası olarak referans verdiği-
miz üyelerimizin ekonomik ve 
ticari faaliyetleri kapsamında 
vize almak istedikleri ortadadır. 
Mevcut ticaret hacmimizi daha 
da artırmamız için bu konunun 
mutlaka çözülmesi gerekiyor” 
diye konuştu.

“İşbirliğini artırmalıyız”
EBSO’nun eğitim ve AB mük-

tesebatı başta olmaz üzere 
yaptığı geniş kapsamlı çalışma-
lar hakkında Başkonsolos Sch-
röer’e bilgi veren Yorgancılar, 
“Yeşil Mutabakat kapsamında 
getirilecek olan sınırda karbon 
düzenlemesi uygulamasına 
yönelik olarak dijital ve yeşil dö-
nüşüm süreçlerini EBSO olarak 
gündemimizin en üst sırasında 
tutuyor ve üyelerimizin söz ko-
nusu dönüşümleri gerçekleştir-
mesi için çalışıyoruz. Bunun ya-
nında Çınarlı Mesleki ve Teknik 

Anadolu Lisesi’nde kurduğumuz 
Sektörel Mükemmeliyet Merke-
zi’nde AB ve Almanya ile işbirliği 
içinde teknik eğitime yönelik ça-
lışmalar yürütüyoruz. Bu konu-
larda işbirliğimizin artmasının iki 
tarafa da büyük katkısı olacağı 
açıktır. Bu işbirliğinin daha üst 
seviyeye çıkması için üzerimize 
düşeni yapmaya hazırız” ifade-
sini kullandı.

“İzmir’in 
potansiyeli yüksek”
Başkonsolos Schröer de Yor-

gancılar’ın ziyaretinden duydu-
ğu memnuniyeti dile getirerek 
“İzmir’de gerçekten de yüksek 
bir sanayi potansiyeli ve çarpıcı 
bir üretim dokusu var. Doğu Ak-
deniz’e hakim yapısının avan-
tajlarını tarih boyunca yaşamış 
bir şehirden söz ediyoruz. Bugün 
600 civarında Alman sermayeli 
firma, İzmir bölgesinde faaliyeti-
ni sürdürüyor. JETCO ve benzeri 
diğer platformlar, bu sayının 
artması ve Türk firmalarının da 
Almanya’da yatırımcı olarak 
bulunmaları anlamında önemli 
çalışmalar yürütüyorlar. İzmir’de 
gerçekten de yüksek bir sanayi 
potansiyeli ve çarpıcı bir üretim 
dokusu var. Karşılıklı yatırımla-
rın artması için ne gerekiyorsa 
yapacak ve çalışacağız” diye 
konuştu.

TOBTİM Genel Kurulu yapıldıTOBTİM Genel Kurulu yapıldı
TOBTİM Uluslararası Ticaret Merkezleri Genel Kurul Toplantısı, Türkiye Odalar veTOBTİM Uluslararası Ticaret Merkezleri Genel Kurul Toplantısı, Türkiye Odalar ve

 Borsalar Birliği Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı ve TOBTİM Yönetim Kurulu Başkanı  Borsalar Birliği Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı ve TOBTİM Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar Başkanlığında gerçekleştirildi.Ender Yorgancılar Başkanlığında gerçekleştirildi.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar, “Ticaret 

savaşlarının, bloklaşmanın arttığı 
bir dönemde; ticaret müşavirlerinin 
etkin bir şekilde görevlerini ifa 
etmeleri ve bir girişimci gibi 
davranmaları hem ihracat 
rakamlarımıza olumlu yansıyacak 
hem de ülkemizin saygınlığını daha 
da artıracaktır” dedi.

Ticaret Bakanlığı Ticaret Araş-
tırmaları ve Risk Değerlendirme 
Genel Müdür Yardımcısı Recep 
Demir ve beraberindeki heyet, 
EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’ı ziyaret etti. Görüşmede 
Ticaret Bakanlığı nezdindeki Ticaret 
Müşavirliklerinin önemine dikkat 
çeken Başkan Yorgancılar, “Ticaret 
müşavirlerimizin yaklaşımını ikiye 
ayırabiliriz. Görevini masa başında 
oturarak yapanlar ve görevini bir 
pazarlamacı ve bir girişimci gibi ifa 
ederek, bulundukları ülkelerin kamu 
bürokrasisiyle, sanayi ve ticaret 
kurumlarıyla yakın temasta olanlar. 
Bizim talebimiz, ikinci yaklaşımın 
yaygınlaşması ve Bakanlığımızın bu 
yaklaşım konusunda ısrarcı olması-
dır” dedi. 

Ticaret savaşlarının, 
bloklaşmanın arttığı bir 
dönemde; ticaret müşa-
virlerinin etkinleştirilmesi-
ne ilişkin web sayfasında 
müşavire danışın uygu-
laması, online toplantılar 
sağlıklı işletilmesinin çok 
yerinde uygulamalar ol-
duğunu belirten Yorgan-

cılar, “Türkiye’nin yaklaşık 200 ülkeye 
ihracat yaptığını dikkate alarak, 109 
ülkede görev yapan ticaret müşa-
virlerimizin sayısının artırılması ve 
daha etkin olmalarının sağlanması 
gerekmektedir. Hiçbir maliyeti ve 
zahmeti olmayan; ticaret müşavir-
leri ile online toplantıların çok doğru 
bir uygulama olup, duyuru bilgileri-
nin daha erken yapılması önem arz 
etmektedir” diye konuştu.

Serbest ticaret anlaşmaları 
sürecinde ticaret müşavirlerinin 
bakanlığı doğru yönlendirmesi ve 
ülke ile sanayiciler aleyhine olacak 
anlaşmalara olur verilmemesi ge-
rektiğinin de altını çizen Yorgancılar, 
“Geçici süreli görev yapan ticaret 
müşavirleri yanında, benzer eğitim 
ve deneyimli sürekli çalışan yerel 
uzmanların sayısının artırılması, 
süreçlerin kesintiye uğramaması 
açısından son derece önemli. Ayrı-
ca ticaret müşavirlerinin bulunduğu 
ülkede etkinlik, seyahat ve faaliyette 
bulunmaları için ayrı bütçe veril-
mesi, görev yaptığı dönemde üstün 
performans göstermiş, başarılı 
olmuş, fark yaratmış ticaret daha 
uzun süre görev yapmalarına imkan 

tanınması da motivasyonun artma-
sı ve ilişkilerin geliştirilmesine katkı 
sağlayacak uygulamalar olacaktır. 
Firmalara verilen yurt dışı seyahat 
ve organizasyon destekleri ile tica-
ret heyeti programlarının artırılması 
da diğer taleplerimiz arasında yer 
almaktadır” ifadesini kullandı.

Ticaret Araştırmaları ve Risk 
Değerlendirme Genel Müdür Yar-
dımcısı Recep Demir ise önceliklerini 
belirterek, “Stratejik öneme sahip 
ürünlerin tespiti, fuar ziyaretleri ve 
gözlemciliği,  devlet yardımlarının 
yerinde incelenmesi konuları önceli-
ğimiz. Şu an için Türk firma talepleri 
aylık 30 bin civarında. Yerel firma 
taleplerini de değerlendiriyoruz. Bu 
bağlamda ticaret müşavirlerimizin 
etkinliğinin arttırılması için her türlü 
çalışma ve öneriye açığız” diye 
konuştu.

Toplantıya EBSO Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcıları Hakan Ürün ve 
Metin Akdaş, Yönetim Kurulu Üyeleri 
Suha Kahraman ve Ateş İlyas De-
mirkalkan, Geçmiş Dönem Ekonomi 
Bakan Yardımcısı Adnan Yıldırım 
ve EBSO Genel Sekreteri Mustafa 
Kalyoncu ile Ticaret Bakanlığı Dış 

Temsilcilikler Dairesi Baş-
kanı Evren Subaşı; Ticaret 
Uzmanı, Geçmiş Dönem 
Pekin Ticaret Başmüşaviri 
ve Geçmiş Dönem İhra-
cat Genel Müdür Yar-
dımcısı Hakan Kızartıcı, 
Ticaret Bakanlığı Brüksel 
Ticaret Müşaviri Gencay 
Oğuz ve Ticaret Uzmanı 
Gökhan Adanalı katıldı.

Ticaret Bakanlığı Ticaret Araştırmaları ve Risk Değerlendirme Genel Müdür 
Yardımcısı Demir, Başkan Yorgancılar’ı ziyaret etti

“Ticaret müşavirlerimiz bir girişimci gibi davranmalı”
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Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Ender Yorgancılar, Ticaret Bakanı 
Prof. Dr. Ömer Bolat’ın başkanlığında 

gerçekleşen İş Dünyası İstişare Toplantısına 
katıldı. 

İş dünyası ve Sivil Toplum Kuruluşları 
temsilcilerinin katılımıyla İstanbul Haliç Kongre 
Merkezi’nde gerçekleşen toplantıda 2022 yılında 
yapılan indirim kampanyaları değerlendirildi.

Toplantıya otomotiv ve gayrimenkul başta 
olmak üzere gıda, giyim, mobilya, elektronik 
eşya firmaları ile lokanta ve otel gibi hizmet 
sektörlerinin temsilcileri katıldı. Toplantıda 
Ekonomi politikaları ve uygulanan tedbirler, 
fahiş fiyat artışı ve stokçuluk konuları ile Ticaret 
Bakanlığı’nın faaliyetleri hakkında bilgiler verildi.

“Enflasyonla mücadelede başarı 
bekliyoruz”
Toplantıda Başkan Yorgancılar, “Yeni 

ekonomi yönetiminin politikaları ile Türkiye 
ekonomisi büyümeye, yeni istihdam 
sağlamaya ve ihracat artışına başlamıştır. 
Küresel enflasyon dalgasının ülkemizi de 
olumsuz etkilemesine, jeopolitik riskler ve 
depreme rağmen, yüksek enflasyon artışı 

yavaşlama eğilimine girmiştir. Bu eğilim, 
bizlerin de yeniden sağlıklı fiyatlandırma 
yapma umudunu yeşertmesi açısından 
önemli. Ekonomi yönetimimizin, aynı kararlılıkla 
ve titizlikle enflasyonla mücadeleyi başarıyla 
sonlandırmasını diliyor ve bekliyoruz” dedi.

Haksız uygulamalarla mücadele
Bakan Bolat ise Ticaret Bakanlığı’na 

başvuran ve yaklaşık 55 bin şubeye 
yayılan 500 büyük işletmenin indirimlerden 
yararlandığını belirterek “Gıdadan tekstile, 
mobilyadan elektroniğe, beyaz eşyadan 
kozmetiğe, hizmetler sektörüne kadar 
pek çok farklı grupta kampanyaya katılım 
sağlamıştır. İç ticaret olsun, dış ticaret olsun, 
ticaret bir zincirdir. Bu zincirin halkalarının 
birbiri ile uyumlu halde olması, sağlıklı bir 
ekonomik hayat için gereklidir. Fahiş fiyat, 
stokçuluk ve haksız ticari uygulamalarla 
kararlılıkla mücadele ediyor, aralıksız devam 
eden denetimlere ilave olarak gerekli hukuki 
düzenlemeleri hızlıca hayata geçiriyoruz. Bu 
çerçevede 2023 yılında uygulanan idari para 
cezalarının toplamı 710 milyon TL'ye ulaşmıştır” 
diye konuştu.

Yorgancılar, Ticaret Bakanı Bolat’ın 
katılımıyla gerçekleşen İş Dünyası 

İstişare Toplantısına katıldı
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KGF Batı Anadolu Bölge 
Müdürü Yüksek, Başkan 
Yorgancılar’ı ziyaret etti

Kredi Garanti Fonu (KGF) Batı Anadolu 
Bölge Müdürü Yusuf Buğra Yüksek, Ege 
Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 

Başkanı Ender Yorgancılar’ı ziyaret etti. 
Görüşmede krediye erişim başta olmak 
üzere sanayi yatırım finansmanıyla ilgili 

konular değerlendirildi.

İzmir Emniyet Müdürü 
Sel, Başkan Yorgancılar’ı 

ziyaret etti
İzmir Emniyet Müdürü Celal Sel, Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’a nezaket ziyaretinde bulundu. 
Görüşmede İzmir’in genel durumu, asayişi 

ve yapılabilecek uygulamalarla ilgili 
değerlendirmelerde bulunuldu.

GÜNDEM

Başkan Yorgancılar, Ege Ordusu Komutanı 
Org. Kemal Yeni’yi ziyaret etti

Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar, Ege Ordusu ve Garnizon 
Komutanı Orgeneral Kemal Yeni’ye nezaket ziyaretinde bulundu. Ziyarete Yönetim Kurulu 

Başkan Yardımcıları Hakan Ürün ve Metin Akdaş da eşlik etti.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası ve Barselona 
Ticaret Odası işbirliğinde, EBSO’nun da 
yürütücüsü olduğu Avrupa İşletmeler 

Ağı projesi kapsamında Türk ve İspanyol 
firmaları, İspanya’nın Barselona şehrinde ikili 
iş görüşmeleri gerçekleştirdi. Düzenlenen iş 
gezisine EBSO Meclis Başkan Yardımcısı Işın 
Yılmaz ve Yönetim Kurulu Üyesi Ateş İlyas 
Demirkalkan da katıldı.

EBSO 14’üncü Grup Dış Giyim ve Tekstil Ürünleri 
Sanayi Meslek Komitesi ve 15’inci Grup Giyim 
Eşyası Sanayi Meslek Komitesi üyeleri ile katılımcı 
firmaların yer aldığı iş gezisinde Türk sanayicilerin 
ürünleri tanıtıldı ve yeni iş bağlantıları kuruldu.

İş gezisi kapsamında Yılmaz, Demirkalkan 
ve katılımcı firma temsilcileri Barselona Ticaret 
Odası’nı, Akdeniz'de işbirliğinin güçlendirilmesini 
amaçlayan, Türkiye’nin de üyesi olduğu 
Akdeniz İçin Birlik’i (AiB) ve Türkiye’nin Barselona 
Başkonsolosluğu’nu ziyaret etti. Gerçekleşen 
görüşmelerde İzmir ve Ege Bölgesi’nin önde 
gelen sektörlerinden olan tekstil sektörünün 
tanıtımı yapılarak kurumlar arasında 
gerçekleştirilebilecek potansiyel işbirlikleri 
hakkında değerlendirmelerde bulunuldu.

EBSO öncülüğündeki iş gezisine 16 firmadan 
29 temsilci katıldı ve toplam 174 ikili iş görüşmesi 
gerçekleştirildi.

EBSO öncülüğünde 
Barselona’ya düzenlenen 
iş gezisinde İzmirli 
tekstil firmaları ikili iş 
görüşmeleri gerçekleştirdi
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KOBİ’lerin dijitalleşme 
süreçlerine destek olmak 
amacıyla Türkiye Odalar 

ve Borsalar Birliği (TOBB) 
tarafından kurulan dijital 
dönüşüm platformu Akıllı KOBİ 
tarafından düzenlenen İzmir 
Dijital Dönüşüm Konferansı, 
Ege Bölgesi Sanayi Odası, İzmir 
Ticaret Odası ve İzmir Ticaret 
Borsası işbirliğiyle 
gerçekleştirildi. 
EBSO’nun 
koordinatörlüğünde 
gerçekleştirilen 
konferansın açılış 
törenine EBSO 
Meclis Başkanı H. 
İbrahim Gökçüoğlu 
ve Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı 
Hakan Ürün katıldı.

Etkinliğin 
açılışında konuşan 

EBSO Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Hakan Ürün, 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Ender Yorgancılar’ın TOBB 
görevi nedeniyle çok arzu 
etmesine rağmen toplantıya 
katılamadığını belirterek 
Başkan Yorgancılar’ın 
konferans katılımcılarına iyi 
dileklerini iletti.

Dijitalleşme için
doğru adım
Küresel ölçekte Sanayi 

4.0 ile başlayan sürecin 
dünyayı hızla dönüştürmeye 
devam ettiğini belirten Ürün, 
“Bu etkiler gün geçtikçe her 
alanda etkisini daha güçlü 
hissettiriyor. Hangi sektörde 
olursanız olun, rekabette öne 

çıkmak istiyorsanız 
dijitalleşme aşmanız 
gereken en önemli 
basamak oldu. 
Ancak, bugün 
Sanayi 5.0’ın aktif 
olduğu bir dünyada, 
Türk KOBİ’lerinin 
dijitalleşmesini 
geciktiren en büyük 
etken, hala yüksek 
maliyetler ve 
doğru paydaşlarla 
buluşamamaktır. 

Akıllı KOBİ İzmir Dijital Dönüşüm Konferansı yoğun katılımla gerçekleştirildi

“Üretimin belkemiği olan KOBİ’ler, dijitalleşme 
yolunda doğru paydaşlarla buluşacak”
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İşte bu platform, doğru 
paydaşları KOBİ’lerimizle 
buluştururken, sürdürülebilir 
rekabetçi bir yapı için de 
zemin oluşturmaktadır. 
Kobiler için tedarikçi 
temininden, ürün 
sergilenmesine kadar 
çözüm ortağı olmakta, 
dijital yol arkadaşlığı imkanı 
sunmaktadır” dedi.

Küçük ve orta boy 
işletmelerin 2021 yılında 
toplam girişimlerin yüzde 
99,7’sini, istihdamın yüzde 
71’ini, cironun yüzde 44’ünü 
ve ihracatın yüzde 30,4’ünü 
gerçekleştirdiklerinin altını 
çizen Ürün, “Bu rakamlar 
dikkate alındığında Akıllı 
KOBİ platformunun ne kadar 
büyük bir önem taşıdığı 
da kendiliğinden ortaya 
çıkmaktadır. Firmalarımızın 
hizmetlerden üretime 
kadar dijitalleşmesi, içinde 
bulunduğumuz dönüşüm 
sürecinde onların direncini 
artırırken, ülkemizin de orta 
gelir tuzağından çıkışını 
hızlandıracaktır” diye konuştu.

EBSO öncülük ediyor
Türkiye’deki KOBİ’lerin 

Dijitalleşme Eğilimleri 
Raporu’nda yer alan 
bazı verileri konferans 
katılımcılarıyla paylaşan Ürün, 
“Bilişim uzmanı istihdam 
eden KOBİ’lerin verimliliği, 
etmeyenlere kıyasla iki kat, 
Kurumsal Kaynak Planlaması 
yapan ERP yazılımını 
kullanan KOBİ’lerin verimliliği, 
kullanmayanlardan ortalama 
2,3 kat daha fazladır. Geçen 
sene yapılan bir başka 
çalışmada ise ‘KOBİ’lerin 
dijitalleşme seviyesinin 
yaklaşık iki katına çıkması, 
verimlilik artışı yoluyla 
Türkiye ekonomisini yüzde 
dört büyütecek bir etkiyi 

tetikleyebilecektir’ sonucuna 
yer veriliyor. Yani görüldüğü 
gibi, Akıllı KOBİ platformu 
firma özelinde fayda 
sağlayacak gibi görünse 
de, resmin bütününde 
kazanan ülkemiz olacaktır. 
O nedenle de, birçok ülke 
bu dönüşüm sürecinde 
yola erken çıkıp, çok daha 
hızlı yol almaktadır. Avrupa 
Birliği 2015 yılında Dijital Tek 
Pazar ile bu sürece adım attı. 
2030 yılı Dijital Pusula ile de 
altyapıdan, insan kaynağının 
dijitalleşmesine kadar 
stratejilerini belirledi. Yaklaşık 
5-6 sene önce Birleşik Arap 
Emirlikleri dünyanın ilk yapay 
zeka bakanlığını kurdu. Suudi 
Arabistan dünyanın ilk robot 
şehri olan NEOM’u duyurdu. 
Güney Kore KOBİ ve Startup 
Bakanlığı ile politikalarını 
yürütüyor. Bizde de 2018 
yılında Cumhurbaşkanlığı 
Dijital Dönüşüm Ofisi kuruldu. 
Bu kapsamda; İzmir’de 
ortak aklın ürünü olarak 
model fabrika-yetkinlik ve 
dijital dönüşüm merkezi, 
İZQ girişimcilik-inovasyon 
merkezi tüm sektörlerimiz 
için akıllı teknolojilerin 
kullanımında yol gösterici 
niteliktedir. Ege Bölgesi 
Sanayi Odası olarak bizler 
bu konuda öncülük ediyor 
ve bölgemizin, ülkemizin 
fark yaratması için değerli 
gördüğümüz her girişime 
katkı koymaya gayret 
ediyoruz” ifadesini kullandı.

Ürün, Akıllı KOBİ 
platformunun firmaların 
dijitalleşme süreçlerine ivme 
katmasını dilediğini söyledi 
ve “Cumhuriyetimizin ikinci 
yüzyılında, gelecek vizyonu 
taşıyan ülkemiz menfaatine 
her projenin, her aklın ortağı 
olmamız gerekir” diye 
konuştu.

TOBB tarafından hayata 
geçirilen Akıllı KOBİ, Türkiye’deki 
küçük ve orta boy işletmelerin 

dijitalleşme süreçlerine her 
bakımdan destek olmayı 

planlayan bir dijital dönüşüm 
platformu olarak dijitalleşmek 

isteyen KOBİ’lerin bu amaç 
için ihtiyaç duydukları ürün 

ve hizmetleri sunan teknoloji 
tedarikçilerini birleştirmeyi 

hedefliyor. Akıllı KOBİ, teknoloji 
tedarikçileri ile KOBİ’leri bir 
araya getirmenin yanı sıra 

KOBİ’lere indirimli dijitalleşme 
fırsatları, Dijitalleşme 

Olgunluk Testi, Tüm konuları 
ele alan bilgi ve makaleler 

ile rehberlik, dijitalleşme 
süreçlerini doğru yönetmeyi 

sağlayacak eğitimler ve 
uzman konuşmacıların 

yer aldığı seminerler 
sağlayarak KOBİ’lerin dijital 
dönüşüm yolculuklarının 

her aşamasında yanlarında 
yer alacak. KOBİ’lerin 
dijitalleşmesine katkı 
sağlayacak teknoloji 

tedarikçileri, Akıllı KOBİ’de ürün 
ve hizmetlerini sergileyerek 
milyonlarca KOBİ’ye tek bir 
noktadan ulaşabilecekler. 

Böylece markalarını 
tanıtacaklar, yeni müşterilere 

ulaşacaklar, sunacakları 
Akıllı KOBİ’ye özel indirim 

kodları ile KOBİ’lere destek 
olacaklar ve KOBİ’lerin işlerini 
sağlıklı bir şekilde sürdürme 
ve büyütmeleri için platform 

üzerinden uzun soluklu ilişkiler 
kurabilecekler.

Akıllı KOBİ platformundan 
yararlanmak isteyen firmalar, 

platform üzerinden kayıt 
olarak ürün ve hizmetlerini 

sergilemeye başlayabilecek.

Akıllı KOBİ 
Platformu hakkında
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Maliyetleri düşürecek
İzmir Ticaret Odası 

Başkanı Mahmut Özgener 
de konuşmasında “Akıllı KOBİ 
platformu aracılığıyla oluşan 
dijital ekosistemin, ülkemiz 
ekonomisinin dijitalleşerek 
büyümesine büyük katkıları 
olacağını düşünüyoruz. 
Günümüzde; veriye dayalı 
karar verme süreçleri, 
maliyetlerimizi düşürmemize 
yardımcı oluyor. Bu gelişmeler 
ekseninde tüm dünyada 
iş yapış biçimlerinde köklü 
değişimler meydana geliyor. 
Verimlilik hızla artıyor. Akıllı 
KOBİ ile firmalarımız, bu 
sürece çok daha hızlı dahil 
olabilecekler” dedi. İzmir 
Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Sayman Üyesi İlhan 
Zincircioğlu ise “Günümüzde 
KOBİ’leri büyütmenin yolu 
dijitalleşmeden ve e-ticaretten 
geçiyor. Tam da bu aşamada, 
Akıllı KOBİ platformunu 
kullanarak dijitalleşme 

süreçlerini hızlandıracak ya da 
geliştirecek olan KOBİ’lerin elde 
edeceği avantajları daha iyi 
anlatabilmek için rakamlara 
bakmanın yeterli olacağını 
inanıyorum” diye konuştu. 

Dijitalleşme
deneyimleri aktarıldı
Açılış konuşmalarının 

ardından Akıllı KOBİ İcra Kurulu 
Üyesi Ümit Öncel, TOBB Yönetim 
Kurulu Başkan Danışmanı ve 

Reel Sektör, Ar-Ge ve Uygulama 
Daire Başkanı Hasan Çağlayan 
Dündar ve konferansın 
ana sponsoru Turkcell’in 
Kurumsal Satış Direktörü 
Emre Kapusuz birer sunum 
gerçekleştirdiler. Devamında 
dijitalleşme süreçleri yürüten 
ve sürece yönelik hizmet 
veren reel sektör temsilcileri, 
yaptıkları sunumlarla kurumsal 
tecrübelerini katılımcılara 
aktardılar.

Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis 
Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu, 
Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’nin 
kuruluşunun 40’ıncı yıldönümü 
nedeniyle düzenlenen resepsiyona 
katıldı. KKTC İzmir Başkonsolosu 
Ayşen Volkan İnanıroğlu ev 
sahipliğinde düzenlenen resepsiyona 
İzmir Valisi Dr. Süleyman Elban ve Ege 
Ordusu ve Garnizon Komutanı Org. 
Kemal Yeni ile protokol üyeleri katıldı.

KKTC’nin 
40’ıncı yılı 
kutlandı
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TARKEM Genel 
Kurul Toplantısı 
gerçekleştirildi
Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis 
Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu ve 
Yönetim Kurulu Üyesi Ali Arda Yüksel, 
İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Tunç 
Soyer Başkanlığında gerçekleştirilen, 
Tarihi Kemeraltı İnşaat Yatırım Ticaret 
A.Ş.’nin (TARKEM) 2022 Yılı Olağan 
Genel Kurul Toplantısı’na katıldı.

İzmir’in marka fuarlarından IF Wedding İzmir’in marka fuarlarından IF Wedding 
Fashion, 17’inci kez sektörü buluşturduFashion, 17’inci kez sektörü buluşturdu
Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu Üyesi Ege Bölgesi Sanayi Odası Meclis Başkanı H. İbrahim Gökçüoğlu ve Yönetim Kurulu Üyesi 
Ateş İlyas Demirkalkan, bu yıl 17’inci kez düzenlenen IF Ateş İlyas Demirkalkan, bu yıl 17’inci kez düzenlenen IF 
Wedding Fashion İzmir Gelinlik, Damatlık ve Abiye Giyim Wedding Fashion İzmir Gelinlik, Damatlık ve Abiye Giyim 
Fuarı’nın açılış törenine katıldı.Fuarı’nın açılış törenine katıldı.
İzmir Büyükşehir Belediyesi ve Ege Giyim Sanayicileri İzmir Büyükşehir Belediyesi ve Ege Giyim Sanayicileri 
Derneği işbirliğiyle gerçekleştirilen fuarda yedi ülkeden Derneği işbirliğiyle gerçekleştirilen fuarda yedi ülkeden 
ve 11 şehirden 228 firma, son koleksiyonlarını sergiledi.ve 11 şehirden 228 firma, son koleksiyonlarını sergiledi.
Fuarın ilk gününde bu yıl 14’üncü kez düzenlenen Gelinlik Fuarın ilk gününde bu yıl 14’üncü kez düzenlenen Gelinlik 
Tasarım Yarışması’nın final defilesi de gerçekleştirildi. Tasarım Yarışması’nın final defilesi de gerçekleştirildi. 
Son 15’e kalan genç tasarımcıların eserlerinin Son 15’e kalan genç tasarımcıların eserlerinin 
sergilendiği defilede Sercan İzci birinciliği elde etti.sergilendiği defilede Sercan İzci birinciliği elde etti.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası, 
İzmir Sanayi ve Teknoloji İl 
Müdürlüğü ile İzmir Kavram 

Meslek Yüksekokulu arasında iş 
birliği protokolü imzalandı. Pro-
tokol kapsamında İzmir Sanayi 
ve Teknoloji İl Müdürlüğü ve 
EBSO’nun koordinasyonunda, 
sanayinin ihtiyacına göre ders 
müfredatlarının oluşturulması 
ve yine talep doğrultusunda 
öğrencilerin sanayi kuruluşla-
rında staj yapması sağlana-
cak.

İzmir Kavram Meslek Yükse-
kokulu öğrencilerinin dördün-
cü yarıyıl eğitimlerini sanayi 
kuruluşlarında yürütmelerini de 
kapsayan protokol, EBSO Yöne-
tim Kurulu Başkan Yardımcısı 
Metin Akdaş, İzmir Sanayi ve 
Teknoloji İl Müdürü Engin Bişar 
ve İzmir Kavram Meslek Yükse-
kokulu Müdürü Prof. Dr. Derman 
Küçükaltan tarafından imza-
landı.

İmza töreninde konuşan 
EBSO Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Metin Akdaş, üni-
versite-sanayi işbirliğinin en 
önemli boyutlarından birinin 
de istihdam olduğunu söyle-
di. Akdaş, “Ülkemizde var olan 
işsizliğin yanında, büyük ço-
ğunluğu KOBİ’lerden oluşan 
ve aradığı nitelikte iş gücünü 
bulmakta büyük zorluk çeken 
sanayi kuruluşlarımızın varlığı 
söz konusudur. Bunun altında 
mesleksizlik konusu bulunuyor. 
Mesleksizlik konusunu da mes-
leki ve teknik eğitim ile aşabi-
leceğimiz çok açık. EBSO olarak 
Çınarlı Mesleki ve Teknik Ana-
dolu Lisesi bünyesinde yürüt-
tüğümüz Sektörel Mükemme-
liyet Merkezi’nin ardından İzmir 
Kavram Meslek Yüksekokulu 
ile imzaladığımız bu protokol, 

sanayinin ihtiyaç duyduğu 
nitelikli ara elemanın yetiş-
mesi noktasında büyük önem 
taşıyor. Sanayicinin talep ve 
ihtiyaçları doğrultusunda ders 
programlarının şekillendirilmesi 
ve öğrencilerimizin mezuniyet 
öncesi sanayi kuruluşların-
da eğitim görecek olmaları, 
ihtiyaç duyulan nitelikle kalifiye 
elemanın en iyi şekilde yetişe-
bilmesine büyük katkı sağlaya-
cak. Yönetim Kurulu Başkanımız 
Ender Yorgancılar, meslek lisesi 
mezunlarının belirli şartların 
karşılanması koşuluyla as-
kerlikten muaf tutulması ile 
ilgili teklifimizi Cumhurbaşkanı 
Yardımcımız Cevdet Yılmaz’a 
sundu. Bu gibi uygulamalar ile 
nitelikli istihdam konusunun 
çözümünün hızlanacağını dü-
şünüyoruz. İşbirliğimize verdiği 
destekler ve yapıcı yaklaşımları 
için İzmir Sanayi ve Teknoloji İl 
Müdürümüz Sayın Engin Bi-
şar’a şükranlarımı sunuyorum. 
Sanayicinin taleplerini öncele-
yen vizyonu ve sıcak yaklaşımı 
nedeniyle İzmir Kavram Meslek 
Yüksekokulu Müdürümüz Sayın 
Prof. Dr. Derman Küçükaltan’a 
teşekkür ediyorum” dedi.

İzmir Kavram Meslek 
Yüksekokulu Müdürü Prof. 
Dr. Derman Küçükaltan ise 

İzmir’de beş binin üzerindeki 
sanayiciyi temsil eden 
EBSO’dan gelecek tüm talep 
ve değerlendirmelerin kendileri 
için çok önemli olduğunu 
söyledi. Prof. Küçükaltan, 
“Sanayicilerimizin talepleri 
doğrultusunda müfredatımızı 
şekillendirerek kalkınmanın 
öncüsü olan sanayimize 
doğru biçimde katkımız 
olacak. EBSO’dan gelecek, 
sanayicimizden gelecek tüm 
projelere açığız. Doğrudan YÖK’e 
bağlı bir eğitim kurumu olarak 
sanayicilerimizin eğitime ilişkin 
tüm taleplerini en hızlı biçimde 
karşılayabilecek durumdayız. 
Öğrencilerimizin hem gerçek 
ihtiyaçlara dayanan bir ders 
programıyla okuması ve hem 
de son yarıyıllarını sanayi 
kuruluşlarında geçirmeleri bizler 
için çok önemli. Bu protokolün 
oluşması sürecinde ortaya 
koydukları anlayış ve işbirliği 
nedeniyle Ege Bölgesi Sanayi 
Odası’na ve İzmir Sanayi ve 
Teknoloji İl Müdürlüğü’ne 
teşekkür ediyorum” diye konuştu.

İzmir Sanayi ve Teknoloji 
İl Müdürü Engin Bişar da 
sanayiye ve istihdama yönelik 
her adımı en güçlü bir şekilde 
desteklemekten mutluluk 
duyduklarını dile getirdi.

EBSO’dan mesleki eğitim için bir imza daha
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Metin Akdaş 

ile Yönetim Kurulu Üyeleri 
Hüseyin Turhan, Cüneyd Temel 
ve Suha Kahraman, Kuzey 
Makedonya Cumhuriyeti’nin  
Bitola Belediyesi ve Bitola 
Ticaret Odası ev sahipliğinde 
gerçekleşen yatırım ve 
inceleme gezisine katıldı.

EBSO heyeti gezi 
kapsamında Bitola Belediye 
Başkanı Toni Konjanovski ve 
Bitola Ticaret Odası Başkanı 
Mirko Velkovski 'yi ziyaret 
ederken EBSO ile Bitola Ticaret 
Odası arasında işbirliği 
protokolü imzalandı.

Bitola Ticaret Odası 
ziyaretinde Makedonya’da 
bulunuyor olmaktan büyük 
mutluluk duyduğunu ifade 
eden Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Metin Akdaş, 
“Türkiye ile Kuzey Makedonya 
arasında, gücünü ortak tarih ve 
kültürden alan yakın ilişkiler ve 
işbirliği mevcuttur. Ülkelerimiz 
arasındaki ziyaret trafiği de hem 
ticari hem turistik açıdan sürekli 
artış göstermektedir. Pandemi 
döneminde düşen karşılıklı 
ticaret hacmi, 2022 yılında bir 
önceki yıla göre neredeyse 
iki kat artarak 1 milyar dolar 
seviyesine yaklaşmıştır. 
İçinde bulunduğumuz 2023 
yılında da artışın devam 
etmesini beklemekteyiz. Kuzey 
Makedonya’nın, bulunduğu 
coğrafyada önemli bir transit 
geçiş ve dağıtım merkezi 
pozisyonunda olduğunu 
ve bu nedenle buranın 
bölgenin potansiyeli ile birlikte 

değerlendirilmesi gerektiğine 
inanıyoruz. Ayrıca, şüphesiz 
ki ülkelerimiz arasında uzun 
bir süredir yürürlükte bulunan 
Serbest Ticaret Anlaşması, 
vize sorunun olmaması, var 
olan ulaşım alternatifleri, 
özellikle İzmir-Üsküp arasındaki 
aktarmasız ulaşım imkanı, 
karşılıklı ticaretin artmasında 
olumlu etkiler yaratmaktadır” 
diye konuştu.

Akdaş, Türkiye 
Cumhuriyeti’nin 100’üncü 
yılında Kuzey Makedonya’da 
olmanın ayrıca bir mutluluk 
vesilesi olduğunu, zira Türkiye 

Cumhuriyeti’nin Kurucusu Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk’ün 
askeri lise eğitimini aldığı 
Manastır Askeri İdadisi’nin 
de Bitola’da bulunduğunu 
vurguladı.

Ziyaret kapsamında EBSO ile 
Bitola Ticaret Odası arasında 
işbirliği protokolü imzalandı. 
Protokol kapsamında iki 
Oda, KOBİ’ler başta olmak 
üzere karşılıklı yatırımların 
desteklenmesi, ortak projeler, 
işletmelere teknik yardım 
sağlanması ve ticaret 
misyonları gibi alanlarda ortak 
çalışmalarda bulunacaklar.

EBSO, Kuzey Makedonyalı 
yatırımcıları İzmir’e davet etti
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Ege Bölgesi Sanayi Odası tarafından Avrupa 
Birliği İstihdam, Eğitim veya Öğretimde 
Olmayan Gençler İçin İşgücü Piyasası 

Destekleme Programı’na (NEETs) başvurusu 
kabul edilen “NEET Makine Sektörünü Geleceğe 
Taşıyor” Projesinin Açılış Toplantısı gerçekleştirildi.

Proje kapsamında Almanya’nın Stuttgart 
kentinde eğitimlerini tamamlayan öğretmenler 
ile projeye dahil olarak eğitim alacak gençlerin 
katılımıyla düzenlenen toplantıya Ege Bölgesi 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı 
Metin Akdaş, Avrupa Birliği Mali Yardımlar 
Dairesi Başkanı Doç. Dr. Ömer Faruk Cantekin, 
İŞKUR İzmir İl Müdürü Kadri Kabak, KOSGEB İzmir 
İl Müdürü Dr. Levent Arslan, İzmir Milli Eğitim 
İl Müdür Yardımcısı Mehmet Tahir Büdün ve 
projenin uygulandığı Çınarlı Mesleki ve Teknik 
Anadolu Lisesi Müdürü Bilgehan Kurtcebe katıldı.

İşsizlik değil, mesleksizlik
Toplantının açılış konuşmasını yapan EBSO 

Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Metin Akdaş, 
EBSO olarak geçmişten bugüne ‘işsizlik yoktur, 
mesleksizlik vardır’ anlayışıyla gençlere meslek 
kazandıracak projelere büyük çok önem 
verdiklerini ve bu projeleri hayata geçirdiklerini 
söyledi.

Günümüzde tüm sektörlerin en önemli 
konularının başında nitelikli teknik personel 
eksikliğinin geldiğini vurgulayan Akdaş, “Bu 
farkındalık ve sorumlulukla son birkaç yıldır çatı 
örgütümüz TOBB’un da gösterdiği hassasiyetle 
mesleki eğitimde önemli bir aşama kaydedildi. 
26 Şubat 2019 tarihinde Milli Eğitim Bakanlığı 

EBSO’nun ‘NEET Makine Sektörünü Geleceğe Taşıyor’ Projesi’nin açılış toplantısı yapıldı

“Sürdürülebilir üretim için
nitelikli işgücü şart”
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ile TOBB arasında imzalanan 
Mesleki Eğitim İşbirliği Protokolü 
kapsamında belirlenen 
Çınarlı Mesleki ve Teknik 
Anadolu Lisesi’ni Milli Eğitim İl 
Müdürlüğü ve EBSO, İZTO ve 
İzmir Ticaret Borsası’nın temsili 
ile ortak yönetim modeliyle 
yönetmekteyiz. Bu kapsamda 
okulumuzun makine ve atölye 
alt yapısının yenilenmesi ve 
öğretmenlerimizin güncel 
teknolojiler ışığında bilgilerini 
yenileyecek eğiticilerin eğitimi 
programları gerçekleştirmek 
için beş adet proje yazdık. Ege 
Bölgesi Sanayi Odası olarak 
geçen yılın sonundan itibaren 
dört aktif AB projesi yürüten bir 
Oda olduk ve Türkiye’de bir ilke 
imza attık” dedi.

AB Hibe Programı 
kapsamında Çınarlı 
Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi bünyesinde Sektörel 
Mükemmeliyet Merkezi’nin 
kurulduğunu ve bu 
kapsamda İzmir Model 
Fabrika, TEDAŞ, GEDİZ ve ilgili 
firmalarda katılımcıların 
pratik eğitimlerinin 
tamamlamakta olduğunu 
belirten Akdaş, “Eğitim gören 
eğitimcilerimizin sayısı, bugün 

eğitime başlayan son grup 
öğretmenlerimiz ile 151’e 
ulaşmıştır. EBSO, bu projenin 
tek sahibidir. Son kabul 
gören projemiz de bugün 
açılış toplantısını yaptığımız 
NEET Makine Sektörünü 
Geleceğe Taşıyor Projesi’dir. 
18-29 yaş aralığında ve en 
az yüzde 10’u kadın olmak 
üzere istihdam ve eğitimde 
olmayan gençlerimize yönelik 
bu projenin de tek sahibi 
EBSO’dur” diye konuştu.

“Sürdürülebilir üretim 
için nitelikli işgücü”
EBSO’nun değişmez 

gündemleri arasında iki 
konunun öne çıktığını ve 
bunların da ‘Üretim’ ve 
‘Eğitim’ olduğunu dile getiren 
Akdaş, “Çünkü, sürdürülebilir 
üretim için nitelikli işgücü 
olmazsa olmazdır. Mesleki 
eğitimde ne kadar yol 
alabilirsek, okullarımızı ne 
kadar cazip hale getirebilirsek, 
nitelikli eğitimi ne kadar 
sağlayabilirsek sanayimizin 
geleceğini de o kadar 
garantilemiş olacağız. 
Elbette ki, bu çabalar yeterli 
değildir. Bizim Oda olarak bu 

ihtiyacı tek başına ortadan 
kaldırabilmemiz mümkün 
değildir. Mesleki eğitimin sil 
baştan yeniden planlanması 
gerekmektedir. Hala ihtiyaçlar 
tam olarak karşılanamadı 
ve arz-talep dengesindeki 
sorunlar devam ediyor. Bu 
kapsamda hazırladığımız 
dosyaları Bakanlarımızla 
paylaşarak önerilerimize 
yer vermekteyiz. Son olarak 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı 
Sayın Cevdet Yılmaz’ı 
ağırladığımız İzmir’de, 
önerilerimizi içeren dosyayı 
takdim ettik. Devletin 
yapacaklarının yanında bizler 
de, elimizden geldiğince 
benzer projelerle, gençlerimize 
meslek edindirmeye, 
nitelikli eğitim almaları için 
gayret sarf etmeye devam 
edeceğiz. Bakanlığımıza, 
proje paydaşlarımıza katkıları, 
destekleri için çok teşekkür 
ediyor ve maksimum faydanın 
sağlanması diliyorum” 
ifadesini kullandı.

Konuşmaların ardından 
yapılan sunum ile EBSO’nun 
NEET Makine Sektörünü 
Geleceğe Taşıyor Projesi’nin 
detayları, katılımcılara aktarıldı.
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Ürün, Bakan Uraloğlu’na 
sanayicilerin konularını 

içeren dosya sundu
Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkan Yardımcısı Hakan Ürün, Ulaştırma 
ve Altyapı Bakanı Abdulkadir Uraloğlu’nun 
konuk olduğu İzmir Ticaret Odası Ekim Ayı 

Meclis Toplantısı’na katıldı. Ürün, Bakan 
Uraloğlu’na EBSO Üyesi sanayicilerin 

konularını içeren dosya sundu.

İzmir Model 
Fabrika Yönetim 
Kurulu Toplantısı 

gerçekleştirildi
İzmir Model Fabrika Yönetim Kurulu 
Toplantısı gerçekleştirildi. Toplantıya 
Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 

Kurulu Başkan Yardımcısı Metin 
Akdaş katıldı.

DEÜ Danışma 
Kurulu toplandı
Ege Bölgesi Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Hakan Ürün, 
Dokuz Eylül Üniversitesi Danışma Kurulu 
Toplantısına katıldı. Rektör Yardımcısı Prof. 
Dr. Esra Bukova Güzel moderatörlüğünde 
gerçekleşen toplantıda üniversitenin 
mevcut faaliyetleri ve işbirliği olanakları 
değerlendirildi.



31KASIM 2023

GÜNDEM

Ege Bölgesi Sanayi Odası 
tarafından koordinatörlüğü 
yürütülen Türkiye Odalar 

ve Borsalar Birliği Genç 
Girişimciler Kurulu (TOBB GGK) 
İcra Komitesi Başkanlığı’na 
Cem Elmasoğlu seçildi. EBSO 
ev sahipliğinde düzenlenen 
İcra Kurulu toplantısında 
Başkan Yardımcılığı görevine 
ise Müge Soydan ve İlknur 
Kazançoğlu seçildi. 

Girişimcilik kültürünü 
toplumun geneline 
yaymak adına 
çalışacaklarını 
belirten TOBB 
GGK İcra Komitesi 
Başkanı Cem 
Elmasoğlu, 
“Ülkemizi daha 
parlak bir geleceğe 
taşımak görevinin 
en hayati kısmı, 
biz gençlere 
düşüyor. TOBB 
Genç Girişimciler 
Kurulu da işte bu 
bilinç ve vizyonu 
güçlendirmek 
adına faaliyetlerini 
yürütmektedir. Beni 
bu önemli kurulun 
İcra Komitesi 
Başkanlığı görevine 
seçen üyelerimize 
teşekkür ediyorum. 
Ulu Önderimiz Gazi 

Mustafa Kemal Atatürk’ün, 
100. yılını gurur ve mutlulukla 
kutladığımız Cumhuriyetimizi 
biz gençlere emanet ettiği 
bilinciyle çalışacağız. 
Girişimcilik ekosistemini 
geliştirmek ve bu kültürü 
toplumumuzun geneline 
yaymak adına faaliyet 
göstereceğiz. Önceki dönem 
İcra Komitelerinde görev 
alan arkadaşlarıma yaptıkları 
çalışmalar nedeniyle teşekkür 

ediyorum” diye konuştu.
TOBB GGK, Türkiye Odalar 

ve Borsalar Birliği bünyesinde 
oluşturulan ve Birliğin alacağı 
kararlara ışık tutan, genç 
girişimcilik konusunda temel 
politikalar geliştiren ve görüş 
oluşturulmasına katkıda 
bulunan bir danışma kurulu 
olarak görev yapıyor.

TOBB İzmir Genç Girişimciler 
Kurulu şu isimlerden oluştu:

Genç Girişimciler yeni Başkanını seçti

Cüneyd TEMEL Doğal Üye EBSO

Emel TONBUL Doğal Üye EBSO

Can Erdi KARA Asıl Üye EBSO

Mehmet Çağatay TURHAN Asıl Üye EBSO

Müge SOYDAN Asıl Üye EBSO

Ilgın KAVAKLIOĞULLARI Asıl Üye Aliağa Ticaret Odası

Süleyman İNANIR Asıl Üye Bayındır Ticaret Odası

Ümit KIRGÖZ Asıl Üye Bergama Ticaret Odası

Burak UÇAK Asıl Üye İTB

Cem ELMASOĞLU Asıl Üye İZTO

İlknur KAZANÇOĞLU Asıl Üye İZTO

Mert HACIRAİFOĞLU Asıl Üye İZTO

Selin BAYSAK Asıl Üye İZTO

Rıdvan GÜRGÖNÜL Asıl Üye İZTO

Tülin GAZİ ÖZCAN Asıl Üye İZTO

Naşit Arda ÜRPER Asıl Üye İZTO

Sercan MARAMUROĞLU Asıl Üye Menemen Ticaret Odası

Seçkin ÖNER Asıl Üye Ödemiş Ticaret Odası

Neslişah ERDEM Asıl Üye Selçuk Ticaret Odası

Ali Orkun BOYACI Asıl Üye Tire Ticaret Odası

Mehmet ÖZTAŞ Asıl Üye Torbalı Ticaret Odası
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TOBB Karbon Platformu 
tanıtıldı

İşletmelere karbon ayak izi hesaplama 
konusunda rehberlik etmek ve firmaların 

karbon ayak izlerini hesaplamalarını 
sağlamak üzere TOBB çatısı altında 
oluşturulan “TOBB Karbon Platformu 

Projesi”, Ege Bölgesi Sanayi Odası üyesi 
sanayicilere, düzenlenen çevrimiçi 

toplantıyla tanıtıldı. Toplantıda platformu 
geliştiren Captonomy firması yetkilisi 

M. Baran Arıcı, sistemin kullanımı ile ilgili 
olarak EBSO üyesi sanayicilerin sorularını 
yanıtladı ve bilgi aktarımında bulundu.

Rescon Expo emlak, inşaat 
ve kentsel dönüşüm 

sektörlerini buluşturdu
İZFAŞ ve Nobel Expo tarafından 

düzenlenen Rescon Expo, Emlak, İnşaat 
ve Kentsel Dönüşüm Fuarı, gayrimenkul 

sektörünün üretici, tedarikçi ve pazarlama 
bileşenlerini bir araya getirdi. Ziyaretçilere 
sektör paydaşlarınca yürütülen projeleri 

tek çatı altında deneyimleme fırsatı sunan 
etkinliğin açılış törenine EBSO Meclis Başkan 

Yardımcısı İzzet Şanlı katıldı.

EBSO Teknik Eğitim Çalışma 
Grubu toplantısı yapıldı

Ege Bölgesi Sanayi Odası Teknik Eğitim 
Çalışma Grubu toplantısı, EBSO Yönetim 

Kurulu Başkan Yardımcısı ve Çalışma 
Grubu Başkanı Metin Akdaş Başkanlığında 
gerçekleştirildi. Toplantının sonunda KOSBİ 

Zülfü Mevlüt Çelik Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi Müdürü Nuray Ardıç, Akdaş’a öğrenciler 

tarafından imal edilen bir çekiç sundu.

Otomotiv yan sanayi sektör 
temsilcileri ‘Tedarikçi Günü’ 

etkinliğinde buluştu
Ege Bölgesi Sanayi Odası 45’inci Grup Otomotiv 
Yan Sanayi Meslek Komitesi tarafından düzen-
lenen “Ege Endüstri A.Ş. Tedarikçi Günü” etkinliği, 
EBSO üyesi sanayicilerin ve sektör temsilcisi fir-

maların katılımlarıyla gerçekleşti. Yeni iş bağlan-
tılarının kurulduğu etkinlikte EBSO Yönetim Kurulu 
Üyesi Suha Kahraman, Ege Endüstri Satın Alma 

Müdürü Necati Arman’a plaket sundu.
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EBSO Vakfı Kadınlar 
Birliği Çalışma Grubu 
tarafından öğrenci bursları 

yararına düzenlenen ve Ege 
Üniversitesi Devlet Türk Musikisi 
Konservatuvarı Türk Halk 
Oyunları Bölümü tarafından 
hazırlanan “Bu100deN - 
Cumhuriyet Kültürünün 
100’üncü Yılı” başlıklı danslı 
anlatım gösterisi, izleyicilerin 
yoğun ilgisiyle gerçekleştirildi.

Ahmed Adnan Saygun 
Sanat Merkezi’nde 
gerçekleştirilen gösterinin 
açılışında konuşan EBSO 
Vakfı Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Eyüp Sevimli, 
Cumhuriyetin 100’üncü 
yılının gururunu yaşadıklarını 
belirterek “Ulu 
Önderimiz Mustafa 
Kemal Atatürk, İstiklal 
Savaşımızın en zorlu 
günlerinde dahi 
eğitimin ve kültürün 
önemini her fırsatta 
vurgulayan eşsiz 
bir lider. Çünkü O, 
elde edilecek zaferin 
eğitim ve üretimle 

tamamlanması gerektiğini 
en başından biliyordu. O’nun 
izinden giden bizler de bu 
farkındalıkla eğitim hayatına 
devam eden öğrencilerimizi 
desteklemek için elimizden 
geleni yapıyoruz. Bugün 
sahneye konan gösteri hem bu 
kutsal amaca hizmet ediyor, 
hem de Kurtuluş Savaşımızı ve 
Cumhuriyetimizin safhalarını 
en güzel bir biçimde bizlere 
sunuyor. Katıldığınız ve eğitime 
destek olduğunuz için teşekkür 
ediyorum. Cumhuriyetimizin 
100’üncü yılı kutlu olsun” dedi.

EBSO Vakfı Kadınlar Birliği 
Çalışma Grubu Başkanı Latife 
Tezcan da Cumhuriyet’in 
Türk tarihinin tartışmasız 

en önemli dönüm noktası 
olduğunu söyledi. Tezcan, “15 
Mayıs 1919’da İzmir’in işgal 
edilmesiyle başlayan Kurtuluş 
Savaşı’mızın 9 Eylül 1922’de 
yine İzmir’in kurtuluşuyla zafere 
ulaşmasının ardından, 27 
Ekim 1922’de, Ulu Önderimiz 
Gazi Mustafa Kemal Atatürk 
öğretmenlere yaptığı bir 
konuşmada şu sözü söylüyor: 
‘Öğretmenler! Ordularımızın 
kazandığı zafer, sadece 
eğitim ordusunun zaferi için 
bir zemin hazırlamıştır. Hakiki 
zaferi, cehaleti yenerek sizler 
kazanacak ve koruyacaksınız.’ 
EBSO Vakfı Kadınlar Birliği 
Çalışma Grubu olarak 
bu söz ile ifadesini bulan 

eğitimin önemini biliyor, 
evlatlarımızın eğitimlerine 
katkı sağlayabilmek 
için yorulmak bilmeden 
çalışıyoruz. Bunu, Atatürk 
sayesinde medeni 
haklarını kazanmış, 
toplumun eşit ve özgür 
bireyleri olan Cumhuriyet 
kadınları olarak yapıyoruz” 
diye konuştu.

EBSO Vakfı Kadınlar Birliği Çalışma Grubu’nun 
düzenlediği “Bu100deN” gösterisi ilgi gördü
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Ege Bölgesi Sanayi Odası, 
İzmir Ticaret Odası ve 
İzmir Ticaret Borsası’nın 

Üyeleri, çalışanları ve yakınları 
tarafından hayata geçirilen 
‘Cumhuriyetimizin 100. 
Yılında 100 Milyon Adımla 
100 Öğrenciye Burs Yürüyüş 
Etkinliği’ kapsamında, toplam 
550 kişi, Ekim ayı boyunca 132 
milyon adım atarak hedefine 
ulaştı.  Akıllı telefon uygulaması 
kullanılara tespit edilen 
sonuçlara göre kişi başına 
ortalama 7.742 adım atan 
katılımcıların performansı, 100 
üniversite öğrencisine burs 
oldu. Oda ve Borsaların yoğun 
katılımıyla gerçekleşen ödül 
töreninde, dereceye giren 
takımlara kupa ve katılımcılara 
ise plaket takdim edildi.

Turhan: “Gurur verici”
İzmir Valiliği’nin 

Cumhuriyetin 100. Yılı Etkinlikleri 

kapsamında üç kurumun 
birlikte düzenlediği etkinliğin 
ödül törenine EBSO Meclis 
Başkan Yardımcısı İzzet 
Şanlı ve Yönetim Kurulu 
Üyesi Hüseyin Turhan katıldı. 
Törende konuşan Turhan, 
“Cumhuriyetimizin 100. yılını 

kutladığımız an itibariyle Oda 
ve Borsa camiamızın aynı çatı 
altında, birlikte hareket ettiği, 
100 yıl yürüyüş etkinliğimiz 
ile ilgili başarılı sonuçlar 
aldık. 100 milyon adım hedefi 
geçilerek 132 milyon adıma 
kadar ulaşıldı. Böylelikle 

‘Cumhuriyetimizin 100. Yılında 100 Milyon Adımla 100 Öğrenciye Burs Yürüyüş 
Etkinliği’ kapsamında İzmir’deki Oda ve Borsa Üye ve çalışanları ile ailelerinden 
oluşan 550 kişinin Ekim ayı boyunca attığı adımlar ile 100 öğrenciye burs sağlandı.

GELECEĞE IŞIK OLDULAR
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eğitimlerine devam etme gayreti 
içinde olan 100 öğrencimize burs 
desteği sağlanmış oldu. Eğitimi 
milletimizin en önemli unsuru 
olarak gören Atatürk’ümüzün 
Cumhuriyet vizyonuyla örtüşen 
bir etkinlik gerçekleştirmiş olduk. 
Bu açılan yapılan iş ve elde 
edilen sonuç gurur vericidir. Bu 
organizasyonda emeği geçen, 
adımlarıyla katkıda bulunan 550 
katılımcımızı tebrik ediyorum, 
hepsine teker teker teşekkür 
ediyorum” dedi.

Destekler sürecek
İZTO Yönetim Kurulu Başkanı 

Mahmut Özgener de “100. yıla yakışan, 
yaşama hareket ve heyecan katan, birlik ve 
beraberliğimizin de simgesi niteliğinde hayata 
geçirmekten büyük mutluluk duyduk. Etkinliğin 
en güzel amacı, Ulu Önder Gazi Mustafa Kemal 
Atatürk’ün Cumhuriyeti emanet ettiği gençler 
için anlamlı bir destek oluşturmaktı ve bunu 
gerçekleştirdik. Geleceğimizin teminatı olan 
gençlerimize bugüne kadar olduğu gibi bundan 
sonra da her platformda destek olmaya devam 
edeceğiz” diye konuştu.

İTB Yönetim Kurulu Sayman Üyesi İlhan 
Zincircioğlu ise, “Eğitim gibi bir alanda katkı 
vermeye vesile olmak bizleri çok mutlu etti. 
Önemli gördüğüm bir unsur ise hemen her 
platformda olduğu gibi İzmir iş dünyamızı 
temsil eden üç kurum olarak bu etkinlikte de 
hep birlikte bir arada olmamızdır. Bu birlikteliğe 
imkân sağlayan Mahmut Başkanımıza, Ender 
Başkanımıza ve Işınsu Başkanımıza hem şahsım 
hem de kurumlarımız adına çok teşekkür 
ediyorum” ifadesini kullandı.

Törenin ardından, etkinliğe katılan İZTO, EBSO 
ve İTB meclis ve komite üyeleri, çalışanları ve 
yakınlarına ödülleri takdim edildi.

GÜNDEM

‘Cumhuriyetimizin 100. Yılında 
100 Milyon Adımla 100 Öğrenciye 
Burs Yürüyüş Etkinliği’ 
kapsamında dereceye girenler

Kupa sıralaması
1. İzmir Ticaret Odası Yürüyüş Takımı
2. Ege Bölgesi Sanayi Odası Yürüyüş Takımı
3. İzmir Ticaret Borsası Yürüyüş Takımı

Tüm takımlar genel sıralama
Erkekler
1. Türker Adakale (EBSO Yürüyüş Takımı)
2. Müslüm Aktaş (İTB Yürüyüş Takımı)
3. Mustafa Gükrer (İZTO Yürüyüş Takımı)
4. Birol Efe (İZTO Yürüyüş Takımı) 
5. Şeyhmus Alptekin (EBSO Yürüyüş Takımı)

Kadınlar 
1. Sibel Kartelli (EBSO Yürüyüş Takımı)
2. Nafiye Turhan (EBSO Yürüyüş Takımı)
3. Devlet Pasin Ulutan (EBSO Yürüyüş Takımı)
4. Ayla Ediz (İZTO Yürüyüş Takımı)
5. Hilal Doğan (İZTO Yürüyüş Takımı )
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Türkiye’nin sanayi hamlesi, 17 
Şubat-3 Mart 1923 günlerinde 
henüz Cumhuriyet ilan edilmeden 
İzmir’de düzenlenen İzmir İktisat 
Kongresiyle başlar. İzmir İktisat 
Kongresinde alınan kararlardan biri 
de “Dış rekabete dayanabilmek 
için sanayinin toplu ve bütün 
olarak kurulması gerekir” kararıdır. 
Cumhuriyetimizin kurulmasından 
sonra ekonominin her alanında 
kalkınma, hızlı bir sanayileşme 
dönemi başlatılmıştır. 1924 yılından 
itibaren, ülkenin ihtiyacı, önemli 
sektörlerde temeli atılan 46 
fabrikanın 36’sı Atatürk’ün sağlığında 
faaliyete geçirilmiştir.

Bu yazımızda, Türkiye’nin 
sanayileşmesinin gelişimi süreci 
yerine, 1960’lı yıllardan itibaren 
önce küçük sanayi siteleri, ardından 
organize sanayi bölgeleri, serbest 
bölgeler, endüstri bölgeleri, teknoloji 
geliştirme bölgeleri olmak üzere; 
sanayi üretimi, teknoloji transferi, 
yüksek teknolojiye dayalı üretim, 
yabancı sermaye çekilmesi, 
istihdamı ve ihracatı artırma 
amaçlarıyla değişik “bölge” 
modelleri devreye alınmıştır. Bu 
bölge modellerinin hemen hemen 
hepsinin başında ya da sonraki 
aşamalarında devletin öncülüğü ve/
veya desteği söz konusu olmuştur. 
Son yıllarda ise özel sektörün ve 
yabancı sermayenin de girişimleri 
ile özel sektör firmaları tarafından 
kurulan/işletilen bölgeler faaliyette 
bulunmaktadır. Genel bir envanter 
vermek gerekirse; ülkemizde halen 
493 küçük sanayi sitesi, (266’sı faal, 
87’si proje-kamulaştırma-inşaat 

aşamasında) 353 organize sanayi 
bölgesi, 20 serbest bölge, 40 endüstri 
bölgesi, 101 teknoloji geliştirme 
bölgesi kurulmuştur. Her ne kadar 
bazı bölgelerin ilk örneklerinin 
hayata geçirilmesi; yapılan yasal 
düzenlemelerin yürürlüğünden uzun 
yıllar sonra olmuşsa da yukarıda 
saydığımız farklı bölge modelleri 
önemli ölçüde oturmuş, devletin 
himayesinde başlatılan bölgeler 
daha sonra özel sektörce devam 
ettirilmiş yada yeni bölgeler özel 
sektör tarafından kurulmaya ve 
işletilmeye başlanmıştır.

Bu yazımızda; 14 Kasım 2023 tarihli 
Resmi Gazetede yayınlanan Ege 
Çelik Endüstrisi Sanayi ve Ticaret 
Anonim Şirketi Aliağa Özel Endüstri 
Bölgesi vesilesiyle kamuoyunun fazla 
bilgi sahibi olmadığını düşündüğüm 
“endüstri bölgeleri” modeli hakkında 
ana hatlarıyla bilgilendirmek ve 
modeli değerlendirmek istedik. 
Sonraki yazılarımızda diğer bölgeleri 
de ayrıca ele alacağız.

Endüstri Bölgeleri
Ekonomik kalkınma ve büyüme 

yolundaki ülkelerin hemen hemen 
hepsinde yatırım ve üretimi 
doğrudan artıracak sanayi 
bölgeleri bulunmaktadır. Küresel 
entegrasyonu hedefleyen, ihracata 
dayalı büyüme politikaları uygulayan 
ülkelerde ise “bölge” modelleri 
daha çeşitlidir. Hatta bu bölgeler, 
ABD-Meksika ve Singapur-Malezya 
arasında olduğu gibi ortak hedeflere 
uygun olarak ülkeler arası işbirlikleri 
ile de kurulmaktadır. Türkiye’de, 
1980 sonrası başlatılan ihracata 

EGE’DEN

Adnan YILDIRIM
Ekonomi Bakan 
Yardımcısı (2014-2015)
Türk Eximbank Genel 
Müdürü (2016-2019)

SANAYİ BÖLGELERİ İÇİNDE 
ENDÜSTRİ BÖLGELERİ MODELİ
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dayalı üretim politikaları 40 
yılı aşkın bir süredir kesintisiz 
uygulanmakta, önümüzdeki 
dönemde de bu tercihin 
değişmesi beklenmemektedir. 
Bu çerçevede 1980 sonrasında; 
Türkiye’nin sanayi üretimini, 
ihracatını ve yüksek teknoloji 
lehine üretim kompozisyonunu 
değiştirmeye dönük “bölge” 
modelleri devreye alınmış 
olup bu bölgelerin sayısı ve 
ekonomideki yeri gün geçtikçe 
artmaktadır. Endüstri bölgeleri 
de bu süreçte 09.01.2002 
tarih ve 4737 sayılı kanunla 
mevzuatımızda yerini almış 
ancak ilk endüstri bölgesinin 
kuruluş ilanı 17.10.2007’de 
gerçekleşmiştir. Kurulan 
endüstri bölgelerinin sayısı 
2022’den itibaren artış 
göstermiş; gelinen aşamada 
bölge sayısı (20 ilimizde) 40’a, 
bölgelerin kurulduğu alanların 
büyüklüğü ise 22,8 bin hektara 
ulaşmıştır. Bölgelerdeki faaliyet 
konularının; enerji, kimya, 
petrokimya, çelik, kağıt, gübre, 
otomotiv, savunma sanayi, 
ilaç, cam, alüminyum, makine 
sektörleri ile yüksek teknolojiye 
karma üretim sektörlerinin 
olduğu görülmektedir.

Endüstri bölgesi tanımı, 4727 
sayılı kanunun 1/A maddesinin 
b bendinde; “Ülke ekonomisini 

uluslararası rekabet edebilir bir 
yapıya kavuşturmak, teknoloji 
transferini sağlamak, üretim 
ve istihdamı artırmak, yabancı 
sermaye girişini hızlandırmak 
ve özellikle üretim maliyetleri 
açısından büyük ölçekli 
yatırımlar için uygun sanayi 
alanı oluşturmak üzere bu 
Kanun uyarınca kurulacak 
üretim bölgeleri” olarak 
yapılmıştır. Endüstri bölgesi; 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı, 
ilgili kurum ve kuruluşlar veya 
yönetici (kurucu-işletici) şirketin 
talebi üzerine yada resen 
Bakanlıkça belirlenen alanlarda 
Cumhurbaşkanı kararı ile 
kurulur, kuruluş kararı resmi 
gazetede yayınlanır.

Endüstri bölgelerine 
sağlanan kolaylık ve destekler 
ile bu bölgelerin avantajları 
aşağıda özetlenmiştir.

• Özel mülkiyet alanları 
Bakanlıkça kamulaştırılabilir

• Harita, etüt, proje, planlar 
Bakanlıkça onaylanır.

• Ruhsat ve izinler Bakanlıkça 
verilir, harç alınmaz

• Hazine arazileri üzerinde 49 
yıllığına düşük bedelle indirimli 
irtifak hakkı veya kullanım izni 
verilebilir

• Yatırım teşviklerinde, bir 
alt bölgede sağlanan oran ve 
süreler uygulanır

• Bölge içindeki binalar 
emlak vergisinden muaftır

• Arsa tahsisi, sözleşme 
ve taahhütnameleri damga 
vergisinden muaftır

• Bölge içindeki 
gayrimenkullerin ifraz, taksim, 
birleştirme, şerh, devir, tescil ve 
cins değişikliği işlemleri harçtan 
muaftır.

• Cumhurbaşkanınca ilave 
teşvikler verilebilir. 

Yukarıda sayılan teşvik ve 
avantaj enstrümanları dikkate 
alınarak değerlendirildiğinde, 
endüstri bölgeleri OSB’lerden 
daha fazla teşvik sağlanan 
bölgelerdir. Bölge tanımının 
içinde belirtildiği üzere, endüstri 
bölgelerinde büyük işletmelerin 
kurulması ve bu işletmelere 
rekabet avantajı sağlanması 
amaçlanmaktadır. Ayrıca 
bu bölgelerde kurulacak 
tesislerden, ülkemize teknoloji 
transferi ile yabancı sermaye 
girişi beklenmektedir. Yatırım 
ve istihdam artışına yol açacak 
bölgelere ve bölgelerdeki 
tesislere ihracata katkı misyonu 
yüklenmemiştir. Oysa bu 
bölgelerdeki büyük işletmelerin 
bir yandan yüksek teknoloji 
ürünleri ihracatına katkı 
yapmaları diğer yandan yüksek 
teknoloji ürünleri ithalatını 
düşürmeleri de beklenmelidir.
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Şirketin borca batık olması, 
aktiflerinin pasiflerinden 
daha az olması; aktiflerinin 
pasiflerini karşılayamaması 
halidir. Bu hale dair işaretler, 
finansal tablolardan, denetim 
raporlarından veya yönetim 
kurulunun belirlemeleriyle 
ortaya çıkabilmektedir. Nihayet, 
TTK madde 376 kapsamında 
“Sermaye Kaybı ve Borca 
Batıklık”, ara bilanço ile tespit 
edilmektedir. TTK madde 
376/1’de “Son yıllık bilançodan, 
sermaye ile kanuni yedek 
akçeler toplamının yarısının 
zarar sebebiyle karşılıksız kaldığı 
anlaşılırsa” ve TTK madde 
376/2’de “Son yıllık bilançoya 
göre, sermaye ile kanuni yedek 
akçeler toplamının üçte ikisinin 
zarar sebebiyle karşılıksız kaldığı 
anlaşıldığı takdirde” ifadelerine 
yer verilmiştir. 

Türk Ticaret Kanunu’nun 376. 
maddesinin birinci fıkrasında 

ticari işletmenin son yıllık 
bilançosunun incelenmesi 
sonucunda sermaye ile kanuni 
yedek akçeler toplamının 
yarısının zarar sebebiyle 
karşılıksız kaldığının anlaşılması 
halinde, yönetim kurulunun 
hemen genel kurulu toplantıya 
çağırması gerektiğini ve 
mevcut durumun düzelmesi 
için önlemler alınması 
gerektiğini düzenlemektedir. 
Örnek; Şirketin aktifleri 200.000 
TL, borçları 120.000 TL, esas 
sermayesi 140.000 TL, kanuni 
yedekleri 40.000 TL ise, şirketin 
öz sermayesi 80.000 TL olup, 
bu rakam sermaye ve kanuni 
yedekler toplamının yarısı 
olan 90.000 TL’den daha 
küçük olduğundan şirkette 1/2 
sermaye kaybı gerçekleşmiş 
olur.

İkinci fıkrasında, ticari 
işletmenin son yıllık 
bilançosunda sermaye ile 

kanuni yedek akçeler toplamının 
üçte ikisinin zarar sebebiyle 
karşılıksız kaldığı anlaşılması 
halinde genel kurulun derhal 
toplantıya çağırılacağı; sermaye 
eksikliğinin sabit olması 
neticesinde sermayenin üçte 
biri ile yetinerek faaliyetlerine 
devam etmesi yahut eksik kalan 
sermayenin tamamlanmasına 
karar vermesi gerektiği, 
aksi halde ticari işletmenin 
kendiliğinden sona ereceği 
düzenlenmektedir. Örnek; 
Şirketin aktifleri 600.000 TL, 
borçları 540.000 TL, esas 
sermayesi 200.000 TL, kanuni 
yedekleri 40.000 TL ise, şirketin 
öz sermayesi 60.000 TL olup, 
bu rakam sermaye ve kanuni 
yedekler toplamının üçte biri 
olan 80.000 TL’den daha küçük 
olduğundan şirkette üçte iki 
sermaye kaybı gerçekleşmiş 
olur.

Maddenin üçüncü fıkrasında 

HUKUK

Av. Murat ULUSU
EBSO Hukuk Danışmanı

Şirketlerde sermaye kaybı ve 
borca batık olma durumu
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ise ticari işletmenin borca 
batık durumda bulunduğuna 
ilişkin şüphenin mevcut olması 
durumunda yönetim kurulunun 
alabilecek olduğu tedbirler 
düzenlenmektedir. 6102 Sayılı 
Türk Ticaret Kanunu md 376/3 
Hükmü;

Şirketin borca batık durumda 
bulunduğu şüphesini uyandıran 
işaretler varsa, yönetim kurulu, 
aktiflerin hem işletmenin 
devamlılığı esasına göre hem 
de muhtemel satış fiyatları 
üzerinden bir ara bilanço 
çıkartır. Bu bilançodan aktiflerin, 
şirket alacaklılarının alacaklarını 
karşılamaya yetmediğinin 
anlaşılması hâlinde, yönetim 
kurulu, bu durumu şirket 
merkezinin bulunduğu yer asliye 
ticaret mahkemesine bildirir ve 
şirketin iflasını ister. Meğerki, iflas 
kararının verilmesinden önce, 
şirketin açığını karşılayacak 
ve borca batık durumunu 
ortadan kaldıracak tutardaki 
şirket borçlarının alacaklıları, 
alacaklarının sırasının diğer tüm 
alacaklıların sırasından sonraki 
sıraya konulmasını yazılı olarak 
kabul etmiş ve bu beyanın 
veya sözleşmenin yerindeliği, 
gerçekliği ve geçerliliği, yönetim 
kurulu tarafından iflas isteminin 
bildirileceği mahkemece 
atanan bilirkişilerce 
doğrulanmış olsun. Aksi 
hâlde mahkemeye bilirkişi 
incelemesi için yapılmış 
başvuru, iflas bildirimi olarak 
kabul olunur.

Anonim ve limited 
şirketler ile sermayesi 
paylara bölünmüş komandit 
şirketlerin sermaye kaybı 
ve borca batık olma 
durumlarında uyulacak 
usul ve esasları belirlemek 
için 15.09.2018 tarih ve 
30536 sayılı R.G   ’de, 
“6012 Sayılı Türk Ticaret 
Kanunu’nun 376. Maddesinin 

Uygulanmasına İlişkin Usul 
ve Esaslar Hakkında Tebliğ” 
yayımlanmıştır. Bu tebliğ TTK 
m.376’nın  tekrarı niteliğindedir. 
Ancak 2018 yılında kur artışı 
sebebi ile döviz borcu olan 
firmaların teknik iflas kapsamına 
girmesini engellemek için, 
tebliğin geçici maddesi ile, 
“henüz ifa edilmemiş yabancı 
para cinsi yükümlülüklerden 
doğan kur farkı zararları dikkate 
alınmayacaktır” ifadelerine yer 
verilmiştir. 26.12.2020 tarihinde 
pandeminin de etkisi ile tekrar 
bir değişikliğe gidilerek, 2020 ve 
2021 yıllarında tahakkuk eden 
kiralamalardan kaynaklanan 
giderler, amortismanlar 
ve personel giderlerinin 
toplamının yarısının teknik 
iflas hesaplamasında dikkate 
alınmayabileceği düzenlemesi 
yapılmıştır.

31.10.2023 tarihli ve 32355 
sayılı R.G’de “6102 Sayılı Türk 
Ticaret Kanunu’nun 376’ncı 
Maddesinin Uygulanmasına 
ilişkin Usul ve Esaslar Hakkında 
Tebliğde Değişiklik Yapılmasına 
Dair Tebliğ” yayımlandı. Bu tebliğ 
değişikliği ile yukarıda anılan 
tebliğin, sermaye kaybı veya 
borca batık olma durumuna 
ilişkin yapılan hesaplamalarda 
dikkate alınmayabilecek 

gider unsurlarına yer verilen 
Geçici 1’inci maddesinin, 
birinci fıkrasında yer alan 
“1/1/2024” ibaresi “1/1/2025” 
olarak değiştirilmiştir. Buna 
göre, 1/1/2025 tarihine kadar 
geçerli olmak üzere; sermaye 
kaybı veya borca batık olma 
durumuna ilişkin yapılan 
hesaplamalarda, henüz ifa 
edilmemiş yabancı para cinsi 
yükümlülüklerden doğan kur 
farkı zararlarının tamamı ile 2020 
ve 2021 yıllarında tahakkuk eden 
kiralamalardan kaynaklanan 
giderler, amortismanlar 
ve personel giderlerinin 
toplamının yarısı dikkate 
alınmayabilecektir. Son değişiklik 
sadece uygulama tarihi ile 
sınırlı olarak yapıldığından, 2022 
ve 2023 yılında tahakkuk eden 
giderler ile ilgili bir düzenleme 
yapılmamıştır. Dolayısıyla 2022 
ve 2023 yılında tahakkuk eden 
kiralamalardan kaynaklanan 
giderler, amortismanlar ve 
personel giderlerinin tamamı 
sermaye kaybı veya borca 
batık olma durumuna ilişkin 
hesaplamalarda dikkate 
alınacaktır.

Ticari hayatını devam 
ettirmek yeterli karı elde 
edemeyen ve zarar ederek 
borca batık hale gelen şirketler 

ekonominin önündeki büyük 
tehditlerden biri olarak 
görülmektedir. Ayrıca bir 
şekilde yüksek kredi veya 
destek alabildiği için ayakta 
duran şirketler, sağlıklı 
işleyen firmalar için de 
ciddi bir tehdittir. Teknik 
iflas hesaplamalarında 
formülleri değiştirmenin ve 
yapılması gereken gerçek 
teknik iflas hesaplamasının 
uygulamışını sürekli 
ertelemenin aslında iflas 
etmiş olan şirketleri yaşıyor 
göstermek gibi bir çaba 
olduğu kanaatindeyiz.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası 
Meclis Başkanı H. İbrahim 
Gökçüoğlu, Ekim ayı Meclis 

toplantısında yaptığı açılış ve 
Başkanlık sunuşlarının başında 
29 Ekim Cumhuriyet Bayra-
mı ve Türkiye Cumhuriyeti’nin 
100’üncü yılı nedeniyle hazırla-
nan filmi Meclis’e sundu.

Cumhuriyetin 100’üncü yılı 
olan 29 Ekim 2023’ün bir gün 
sonrasına denk gelen EBSO 
Ekim ayı Meclis Toplantısının, 
EBSO tarihinde yapılan meclis 
toplantıları içinde en anlamlı 
ve değerlisi olduğunu belirten 
Gökçüoğlu, “Cumhuriyetimizin 
100’üncü yıldönümüne denk 
gelen bu toplantımızda, Oda-
mızın tüm organlarında görev 
yapan üyelerimizin ve çalışma 
arkadaşlarımızın bu tarihi onur 
ve gururu yaşamanın manevi 
huzurunu hissederek mutlu 
olmalarını temenni ediyorum” 
dedi.

Meclis Toplantısına konuk 
olan İzmir Valisi Dr. Süleyman 

Elban’a da yoğun programına 
rağmen davetlerini kırmadığı 
için teşekkür eden Gökçüoğlu, 
kendisinin İzmir ile ilgili izlenim-
lerini ve genel olarak yapılması 
gerekenlere ilişkin değerli gö-
rüşlerini merak ettiklerini ifade 
etti.

Oda seçimlerinin üzerinden 
bir yıl geçtiğini belirten Gök-
çüoğlu, “Sanayimizi, Odamızı, 
bölgemizi, ülkemizi geliştirecek, 
dönüştürecek gelişmelerin 
konuşulacağı, mutlu haberleri 
paylaşacağımız gündemlerin 
olması temennisiyle başarılar 
diliyorum. Gündemimizin en 
önemli, en gururlu kutlama-
sı tabi ki Cumhuriyetimizin 
100’üncü yıldönümüdür. Bu 
noktada 11 Ekim’de gerçekleş-
tirdiğimiz Cumhuriyet Balo-
muz için başta Sayın Yöne-
tim Kurulu Başkanımız olmak 
üzere Yönetim Kurulumuza 
ve çalışma arkadaşlarımıza 
emeklerinden dolayı çok te-
şekkür ediyorum. Odamıza ve 

100’üncü yıla yakışan bir kutla-
ma oldu. Bu vesileyle Cumhuri-
yet Bayramınızı kutluyor, 100 yıl 
önce Cumhuriyeti vatanımıza 
kazandıran başta Ulu Önder 
Mustafa Kemal Atatürk ve 
dava arkadaşları olmak üzere 
tüm şehitlerimizi rahmet ve 
minnet, gazilerimizi şükranla 
anıyorum” dedi.

Mustafa Kemal Atatürk’ün, 
‘Ben manevi miras olarak size 
hiçbir nass-ı katı, hiçbir dog-
ma, hiçbir donmuş ve kalıp-
laşmış kural bırakmıyorum. 
Benim manevi mirasım bilim 
ve akıldır. Eğer benim sözlerim 
bir gün bilimle ters düşerse 
bilimi seçin’ sözlerini hatırla-
tan Gökçüoğlu, “Böyle diyen 
bir dünya liderimizin olmasının 
onuruna sahibiz. Cumhuriyetin 
aydınlığıyla kendini yeniden 
var eden ülkemiz, kısa süre içe-
risinde tüm bu kazanımlarıyla 
kendini modern dünya ligine 
taşımayı başardı. Bu anlamda 
Cumhuriyet, sadece bağım-

Gökçüoğlu’ndan Meclis temennileri
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sızlık değil, hasta adam olarak 
anılan bir milletin demokrasi, 
adalet, insan hakları, kadın-er-
kek eşitliği üzerinde küllerinden 
doğuşudur. Her konuşmamız-
da eğitime, köy enstitüsü mo-
deline vurgu yapmamız, özgür, 
düşünen, sorgulayan bireyler 
yetiştirmemiz, özellikle de ka-
dınlarımızın kendi ayakları üze-
rinde durabilmesi için elzemdir. 
Dünyadaki Nobel Ödüllerini 
alan ülkelere bir bakalım, 1901 
yılından bu yana verilen Nobel 
Ödüllerinin 400’ünü Amerika 
Birleşik Devletleri, 137’sini İngil-
tere, 111’ini Almanya, 71’ini Fransa 
alırken, modern Cumhuriyetin 
olanakları sayesinde ülkemiz-
den iki kişi alabilmiştir. Neden 
sadece iki kişide kalıyoruz? 
Çünkü biz farklı alanlara odak-
lanıyoruz. Cumhuriyetin ışığı 
akıl ve bilimi işaret ederken, biz 
okul öncesi ve liselerde uygun 
mekanlarda mescit açılması, 
imamların din eğitimi için reh-
ber olarak görevlendirmesi gibi 
gelişmelere ve bunun gibi bilim 
dışı eğilimlere odaklanıyoruz. 
Bu da eğitimde gelinen noktayı 
ve öncelikleri gösterme açısın-
dan önemlidir” diye konuştu.

Bir diğer önemli noktanın da 
Milli Eğitim Bakanlığı bütçesi-
nin merkezi yönetim bütçesine 
oranının yıllar içerisinde azal-
ması olduğunu vurgulayan 
Gökçüoğlu, “Bu oran 2017’de 
yüzde 13’lerden bugün yüzde 
9,8’e kadar gerilemiştir. Bura-
dan da anlıyoruz ki eğitim za-
ten ikinci plana atılmış durum-
dadır. Her fırsatta buna itiraz 
etsek de, yaşananlar bizi haklı 
çıkarsa da eğitim politikaların-
daki yanlışlar maalesef arta-
rak devam ettiriliyor” ifadesini 
kullandı.

Atatürk’ün, ‘Siyasi, askeri 
zaferler ne kadar büyük olursa 
olsun, iktisadi zaferlerle destek-
lenmezse payidar olamaz, az 

zamanda söner’ sözüne atıfta 
bulunan Gökçüoğlu, “Buna 
istinaden ekonomi yönünden 
ele alırsak, Atatürk döneminde 
ortalama yüzde 7,9 büyüyen, 
enflasyonu ortalama yüzde 
0.66, dolar kur ortalama-
sı 1924’te 1.88 ve 1938’de 1.26 
olmak üzere ortalama 1,66 
olan, değişik sektörlerde 40 
adet fabrika kurulan ve Os-
manlı’dan kalan borçların üçte 
ikisini ödeyen Türkiye, atıfta 
bulunduğumuz bu sözü ger-
çekleştirmiş bir ülkedir. Ülkemiz 
sonraki dönemlerde ise yüzde 
5 ortalamasında büyümüş-
tür, 1965-2022 yılları arası TÜFE 
ortalaması yüzde 34,77 ola-
rak gerçekleşmiştir. Filistin’in 
Gazze bölgesinde kan akmaya, 
masum siviller öldürülmeye, 
çocuklar katledilmeye devam 
ederken, asırlardır süre gelen 
Ortadoğu karmaşasından 
modern Türkiye Cumhuriye-
ti’ni çıkaran, öngörüsü, vizyonu, 
liderliği ve yurtta sulh cihan-
da sulh ilkesi ile Türkiye’yi bu 
bataklığın dışında bırakmamızı 
sağlayan Ata’mıza olan min-
netimiz, şükranımız katlanarak 
artıyor. Masum insanlar kat-
lediliyor, insanlık suçu işleni-
yor ama tüm dünya sadece 
izliyor. Maalesef bu suçu adeta 
destekleyen Batı, aynı tavrını 
devam ettiriyor” diye konuştu.

Türkiye Futbol Federasyo-
nu’nun Türkiye Süper Kupası Fi-
nal maçını Suudi Arabistan’da 
yapma kararını da değerlen-
diren Gökçüoğlu, “Federasyon 
yetkililerinin ‘100’üncü yılımızda 
Azerbaycan gelin bizle yapın 
diyor, ancak orada para yok; 
Arabistan’da maç yapmak 
sadece ekonomik değil, imaj 
olarak da çok değerli’ ifade-
lerini anlamak mümkün değil. 
Bu finalin Türkiye’de Ankara’da, 
Samsun’da, İzmir’de, Türkiye’nin 
her hangi bir ilinde oynanma-

sının çok daha uygun olacağı 
düşüncesindeyim. Bu vesileyle, 
modern Cumhuriyet kadınının 
gücünü voleybolda göste-
ren Filenin Sultanlarını, Dünya 
Şampiyonu olarak Ata’larına ve 
ülkelerine olan görevlerini yap-
malarından dolayı kutluyorum” 
ifadesini kullandı.

500 Büyük Sanayi Kuruluşu 
listesinde yer alan EBSO Üye-
si sanayicileri de tebrik eden 
Gökçüoğlu, “Ne olursa olsun 
umudu hep yaşatacağımız bir 
konuya da değinmek istiyo-
rum. Öncelikle İstanbul Sanayi 
Odası tarafından açıklanan 
500 büyük firma içinde yer 
alan üyelerimizi tebrik ediyor, 
başarılarının devamını diliyo-
rum. Üreten Türkiye misyonuna 
katkı koyan her bir sanayicimiz 
ekonominin lokomotifidir” dedi.

Geçmiş Dönem EBSO 
Yönetim Kurulu Başkanlarından 
Uğur Yüce’nin hazırladığı 
raporu değerlendiren 
Gökçüoğlu, “Bu konuda 
görüşlerimi paylaşmak 
istiyorum. Sayın Yüce’ye 
bugüne kadar İzmir için 
ürettiği ve üretmeye devam 
ettiği projeleri ve emekleri 
için teşekkür ediyorum. 
Çin’in önderlik ettiği gelecek 
yüzyılların potansiyelini 
taşıyacak modern İpek Yolu 
olarak isimlendirilen Kuşak ve 
Yol Girişimi kapsamında, sahip 
olduğu potansiyelden dolayı 
İzmir’in terminal şehir olması 
önerisi ve projesini yürekten 
destekliyorum. Bu hususta 
yerel ve merkezi birliktelik, tek 
seslilik çok önemlidir. Bizlerin 
de üstümüze düşeni yapmaya 
hazır olduğumuzu belirtmek 
istiyorum” diye konuştu.

Gökçüoğlu, Ekim ayında 
annesini kaybeden Yönetim 
Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar’a taziye dileklerini 
de iletti.
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Ege Bölgesi Sanayi Odası Yö-
netim Kurulu Başkanı Ender 
Yorgancılar, EBSO Meclisi’nin 

Ekim ayı toplantısında yaptığı 
konuşmasında, toplantının konu-
ğu olan İzmir Valisi Dr. Süleyman 
Elban’a teşekkür ederek “Sayın 
Valimiz çok güzel bir şey söyledi, 
yeni yüzyılın ilk Meclis toplantısını 
yapıyoruz. Burada bugün konu-
şulanların, tutanaklara geçecek 
olan ifadelerin, bizden sonra 
burada bulunacak nesiller tara-
fından çok daha iyi anlaşılaca-
ğını ümit ediyorum. Sayın Valim, 
göreve başladığınız ilk günden 
bugüne kadar yaklaşımınız, 
üslubunuz, çözüm odaklı olma-

nız, aradığımız zaman ulaşılabilir 
olmanız için çok teşekkür ediyo-
rum. İzmir’deki Odalar arasında 
ve sivil toplum örgütleri arasında 
çok güzel bir uyum var. Sizin de 
katkılarınıza bu dönemde İz-
mir’de çok güzel işlerin yapılaca-
ğından hiçbir kuşkum yok” dedi.

Yoğun bir gündemle çalış-
makta olduklarını vurgulayan 
Yorgancılar, “Cumhuriyetimizin 
100’üncü yılını yaşıyor olmamız-
dan dolayı ‘Yaşasın Cumhuriyet’ 
diyerek kortejlerde yerimizi aldık, 
elimizde bayraklarla yürüdük. 
Atatürk’e olan bağlılığımızı ve 
sevgimizi haykırdık. Bunu dile 
getirmeye de her zaman devam 

edeceğiz. Balomuza da teşrif 
ettiniz, yanımızda oldunuz, güç 
verdiniz, teşekkür ediyorum. Bu 
coşkuyu birlikte yaşadığımız de-
ğerli Meclis Üyesi arkadaşlarıma 
da çok teşekkür ediyorum” diye 
konuştu.

Ege Bölgesi Sanayi Odası’nın 
geçmişten bugüne görev almış 
tüm Başkanlarıyla her daim 
Cumhuriyetin değerlerine bağlı, 
Cumhuriyeti bizlere armağan 
eden tüm kahramanlara say-
gılı, ülkesini seven ve bunu da 
kanunlar çerçevesinde faaliyet-
leriyle ortaya koyan bir kurum ol-
duğunu dile getiren Yorgancılar, 
“Bu durum, bu dönemde olduğu 

Yorgancılar: “Yokluktan yaratılan 
bir mucizedir Cumhuriyet”

EBSO Yönetim Kurulu Başkanı Ender Yorgancılar,  “Bizim için Cumhuriyet 
Atatürk’tür, Atatürk Cumhuriyet’tir. En yakınındakiler dahi inanmazken O inandı. 
İlmek ilmek işleyerek hayata geçirdi. Eğer biz bugün huzur içinde yaşıyorsak 

O’nun sayesindedir” dedi.
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gibi bizden sonraki süreçte de 
devam edecektir. Çağdaş, laik, 
demokratik ve sosyal devlet 
anlayışını benimseyen Cum-
huriyetimiz, ilk yüzyılda olduğu 
gibi ikinci yüzyılda da yolumuzu 
aydınlatmaya devam edecektir. 
Ancak muasır medeniyetler se-
viyesine ulaşma yolunda kaza-
nımlarımızı korurken, insani geliş-
mişlikten ekonomik gelişmişliğe 
kadar tamamlamamız gereken 
eksiklerimize de odaklanmak zo-
rundayız. Çünkü kurucu liderimiz 
Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün 
rehberliği ve O’na olan borcu-
muzu ödeme yükümlülüğümüz 
bunu gerektirmektedir. Cumhuri-
yet bizi bu yolda bileştirmektedir” 
ifadesini kullandı.

“Cumhuriyet 
Atatürk’tür, 
Atatürk Cumhuriyet’tir”
100’üncü yılın Türkiye’nin 

ülkesi ve milletiyle bütünleşmesi 
gereken bir yıldönümü olduğu-
nun altını çizen Yorgancılar, “85 
milyonun birleşmesi gereken 
nadir günlerden olan Cumhu-
riyetimizin 100’üncü yıldönümü 
kutlamalarına ilişkin bir isteksizlik 
görmekten, kutlamaların iptal 
edilmesinden büyük üzüntü duy-
dum. Bir asrı yok saymak, bizi var 
eden, birleştiren, bizi daha da 
yüceltecek tüm değerleri, canı 
uğruna bu toprakları bize vatan 
yapan atalarımızı yok saymaktır. 
Yüzüncü yıla yakışan tablo bu 
değildir. En yakışmayanı da Ulu 
Önder Gazi Mustafa Kemal Ata-
türk tarafından kurulan Diyanet 
İşleri Başkanlığı’nın 29 Ekim’e 
ayrılan Cuma hutbesinde Milli 
Mücadele’de önderlik eden dev-
let büyüklerimiz diyerek Mustafa 
Kemal Atatürk’ün adını dahi söy-
lemekten imtina etmesidir. Yine 
de halkımızın Cumhuriyete nasıl 
sahip çıktığını sosyal medyada 
ve sokaklarda görüyoruz. Oysa 
Ata’mızın ‘yeni bir hayatın müj-

decisi’ diye tanımladığı Cumhu-
riyet, millet egemenliği, yaşama 
hakkı, sağlıktan eğitime fırsat 
eşitliği, kadınların özgür ve mutlu 
olmaları demektir. Cumhuriyet 
akıl, bilim ve fazilettir. Kadınıyla, 
erkeğiyle meydan okumadır. 
Cehaletle en büyük savaş-
tır. İmkânsız denilen hayallerin 
gerçekleştiği bir başarı hikaye-
sidir ve bir dönüm noktasıdır. 
Yokluktan yaratılan bir mucizedir 
Cumhuriyet, umuttur! Sanayiden 
sanata üretmektir Cumhuriyet. 
Cumhuriyet, sosyal hukuk devleti 
olmanın temelidir. Nice yiğitlerin 
uğruna hayatlarını feda ettiği 
vatan toprağı üzerinde barışla, 
huzur içinde yaşamak demektir. 
Çünkü Cumhuriyet, bizim için 
Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün 
Cumhuriyet’i demektir. Yani 
bizim için Cumhuriyet Atatürk’tür, 
Atatürk Cumhuriyet’tir. En yakı-
nındakiler dahi inanmazken O 
inandı, sadece O inandı. İlmek 
ilmek işleyerek hayata geçirdi. 
Samsun, Sakarya, Büyük Taar-
ruz ve Dumlupınar ile sonunda 
İzmir. Belkahve’ye çıktığında ve 
başıyla işaretini verdikten sonra 
artık bütün bu topraklar bizimdi, 
O’nun sayesinde. Eğer biz bugün 
huzur içinde yaşıyorsak O’nun 
sayesindedir. Allah bin kere razı 
olsun. Başta Gazi Mustafa Kemal 
Atatürk olmak üzere, tüm şehit-
lerin, gazilerin önünde saygıyla, 
minnetle, şükranla eğiliyorum” 
dedi.

Brüksel temasları
Türkiye Odalar ve Borsalar 

Birliği Yönetim Kurulu’nun Brüksel 
ziyareti hakkında Meclis Üyeleri-
ne bilgi veren Başkan Yorgancı-
lar, “Avrupa Birliği nezdindeki Tür-
kiye Daimi Temsilcisi Büyükelçi 
Sayın Faruk Kaymakçı, Türkiye’nin 
Brüksel Büyükelçisi Sayın Bekir 
Uysal ve NATO Daimi Temsilcimiz 
Büyükelçi Zeki Levent Gümrükçü 
ile istişarelerde bulunma imkânı-

mız oldu. İlber Ortaylı Hocamız ile 
Avrupa Birliği tarihi konusunda 
ve 60. Yıl İşgücü Anlaşması’nın 
yenilenmesiyle ilgili değerlendir-
melerde bulunulan bir toplantıya 
katıldık. Özellikle Avrupa Birliği’nin 
Türkiye’nin öneminin farkına var-
dığını gördüm. Avrupa Birliği de 
bir dönüşüm ve değişimin içinde 
bulunuyor. Bunu birkaç örnekle 
sizinle paylaşacağım. Özellikle 
Rusya-Ukrayna savaşında tahıl 
koridorunun ülkemiz tarafından 
gerçekleştirilmesi sonucunda 
Türkiye’nin önemini ve gücünü 
bir kez daha gördüler. Şu an 
Türkiye’ye karşı oldukça olumlu 
bir yaklaşım söz konusu. Üç yıl 
önce Sayın Işınsu Kestelli’nin de 
bulunduğu toplantılarda vize, 
Gümrük Birliği’nin güncellenmesi 
ve üst düzey temaslar konula-
rının tamamen durmasıyla ilgili 
kararlar alınmıştı. Şimdi Kasım 
ayından itibaren üç Bakanımız 
Avrupa Birliği’ne giderek görüş-
melere başlayacaklar ve bu çok 
olumlu bir adım. Tabii ki burada 
pandemi süreci de bizim açımız-
dan önemli bir avantaj sağladı. 
Türkiye’nin tedarik açısından 
Avrupa Birliği’ne olan yakınlığı, 
avantajı ve hızlı servis vermesi ile 
tahıl koridorunun da bunlara ek-
lenmesi, Türkiye’ye karşı önemli 
bir olumlu yaklaşım doğurdu” 
diye konuştu.

Vize konusu ve AB
En çok üzerinde durulan 

konuların başında Gümrük 
Birliği’nin güncellenmesi ve vize 
konusunun geldiğini hatırlatan 
Yorgancılar, “Vize serbestisi için 
ön koşulan 72 maddenin 66’sı 
Hükümetimiz tarafından ger-
çekleştirildi. Şu anda sadece 6 
madde eksiğimiz var. Bunlardan 
bir tanesinin de yüzde 70’i ila 80’i 
bitmiş durumda. Terörle müca-
dele ve yolsuzluk konularıyla ilgili 
halletmemiz gereken konular 
var. Hükümetimizin bunlarla ilgili 

MECLİS
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oldukça önemli adımlar attığı-
nı da hepimiz biliyoruz. Ancak 
biz hala sanayiciler olarak ve 
yanımızda çalışanlar olarak fuar 
organizasyonlarına dahi gitmek-
te zorlanıyoruz. Örneğin burada 
makine sektöründen Üyelerimiz 
var. Makinelerini gönderiyorlar, 
elbette montaj yapacak ele-
manın da gitmesi gerekiyor. O 
eleman vize konusu nedeniyle 
gönderilemediği için maalesef 
makinenin montajı yapılamıyor 
ve teslim edilmediği için de sa-
nayici, mal gönderilmiş olma-
sına rağmen parasını alamıyor. 
Ancak onlar açsından baktığım-
da bizim de bazı eksik taraf-
larımız var. Bir, yasal olmayan 
yollarla Türkiye üzerinden Avrupa 
Birliği’ne geçmiş kişiler olduğu-
nun tespiti söz konusu. Bu şekilde 
175 bine yakın insan olduğu 
söyleniyor. Ayrıca iltica eden 55 
bin kişi ve bu yılın ilk altı ayı itiba-
riyle iltica başvurusu yapmış 33 
bine yakın kişi var. Tabii ki Avrupa 
Birliği bunları gördüğü zaman, 
vizeyle ilgili kontrolleri çok daha 
ileri bir boyutta yapıyor. Haklı 
mı? Haklı. Bu nedenle bizim de 
konuyla ilgili tedbirleri almamız 
gerekiyor” ifadesini kullandı.

TOBB Yönetim Kurulu Baş-
kanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun 
Dünya Odalar Federasyonu 
Başkanlığına seçilmiş olması-
nın çok önemli olduğunun altını 
çizen Yorgancılar, “Bu önemli ve 
prestijli görev için Sayın Başkanı 
tebrik ediyorum, başarılarının 
devamını diliyorum. İnanın bu 
işler akıl ile, lobi ile, masada 
oturarak, konuşarak, tartışarak 
gerçekleşiyor. Çünkü Avrupa 
Birliği bize ‘too big, too poor, 
too Muslim’ olarak bakıyor. Yani 
‘fazlasıyla büyük, fazlasıyla fakir 
ve Müslüman’ bir ülke. Bu nokta-
daki bir ülkenin Avrupa Birliği’ne 
girmesi maalesef zor gözükse de 
bizim işin üzerine gidip onların 
bizsiz, bizim de onlarsız yapa-

mayacağımız konusunda ikna 
etmemiz gerekiyor” dedi.

“Savaşın 
kazananı olmaz”
Dünyada son 30 yıldır de-

vam eden savaşların büyük bir 
bölümünün Türkiye’nin bölge-
sinde yaşandığını ifade eden 
Yorgancılar, “Bunların hedefi 
Büyük Ortadoğu Projesi’dir ve 
bizi de içine çekmek istiyorlar. 
Ancak bölgede bir tek biz girme-
dik bu sürece. Akılla, siyasetle, 
yönetmekle girmedik. Savaş-
ta kazanan yoktur. Evet, birileri 
kazanır, o da silah üreticileridir. 
Filistin konusunda ise; 1947, 1948, 
1967 ve güncel haritaya baktı-
ğımızda başlangıçta bölgenin 
Filistin toprağı olduğu görülüyor. 
Paylaşımın ardından Ramallah 
bölgesi ve Kuzey Lübnan’a sınır 
olan bölge Filistinlilere kalmış, 
diğer kısımlarda İsrail Hükümetini 
oluşturmuşlar. Son durumda ise 
Kudüs’ü de kapsayan bölgede 
İsrailli yerleşimcilerin yaşadığını 
görüyoruz. İşin özü budur ve bu 
noktaya kadar gelen bir süreçtir. 
Sonuçta olan çocuklara, sivil-
lere ve kadınlara oldu. Halbuki 
Cenevre Konferansı’nda siviller 
savaşın dışında tutulacak diye 
bir prensip kararı var. Ama ilk 
hayatını kaybedenler onlar olu-
yor. Bu bir insanlık dramıdır. Bu 
savaşın bir an önce bitmesi için 
en doğru çözüm, her iki ülke için 
garantör ülkelerin bulunduğu 
bir masa etrafında toplanmak-
tır. Çünkü savaş hiçbir zaman 
için hiç kimseye ve hiçbir ülkeye 
bir şey kazandırmayacak. Biz 
de ülke olarak tabii ki elimizden 
geleni yapacağız. Ancak şunu 
ifade etmek istiyorum: Yeni bir 
göç dalgasını ne ekonomik, ne 
de sosyal olarak karşılayabilecek 
durumda değiliz. O açıdan bizim 
bu konunun çözümüyle ilgili 
mutlaka destek olup Birleşmiş 
Milletler, Arap Birliği ve Avru-

pa Birliği nezdinde savaşın bir 
an önce durmasıyla ilgili çaba 
göstermemiz gerekiyor” diye 
konuştu.

Yorgancılar, “Küresel ticaretin 
yüzde 15’i, petrolün yüzde 10’u 
ve doğal gazın yüzde 8’i Mısır’ın 
kontrolündeki Süveyş Kanalı’n-
dan geçiyor. Konteynerlerin de 
yüzde 30’u burayı kullanıyor. 
Ortadoğu’dan Avrupa’ya taşınan 
doğal gazın yüzde 80’i Süveyş 
Kanalı’ndan geçiyor. Bu da gün-
lük 4,6 milyon varil petrol ve yıllık 
1 trilyon dolarlık bir malın geçişi 
demek. Diğer yandan dünyada 
deniz yoluyla taşınan petrolün 
üçte birinin geçtiği stratejik bir 
ana damar olan Hürmüz Boğazı 
da petrol sevkiyatının yüzde 18’ini 
taşıyor. İran’daki petrol üretimi-
nin yarısı buradan Çin’e taşını-
yor. Gazze kontrolündeki iki doğal 
gaz rezervi 1 trilyon küp gaz 
üretecek potansiyele sahip olup, 
Filistinlilerin ihtiyacını gidermenin 
yanında satış yapılabilecek olan 
bir kapasiteye sahip. Buranın da 
15 yıllık doğal gaz ömrüne sahip 
olduğu tahmin ediliyor. Bunları 
neden söylüyorum? Bu bölgede 
ortaya çıkabilecek olan sıkıntının 
uzaması, dünyada akaryakıt ve 
enerji fiyatlarının kontrol edilebi-
lir olmaktan çıkması anlamına 
geliyor. Ve bundan en çok zararı 
kim görecek? İşte burada oturan 
sanayiciler. Petrol fiyatları arttığı 
müddetçe maliyetlerimiz arta-
cak ve rekabet edebilme şansı-
mız zorlaşacak” ifadesini kullandı.

Konunun enerjinin yanında 
gıdayı ilgilendiren boyutla-
rı olduğuna da dikkat çeken 
Yorgancılar, “Gıda üretimindeki 
en önemli konulardan biri de 
gübredir. Dünya gübre üretimine 
bakalım; Rusya yaklaşık yüzde 
15’ini, Fas ve Suudi Arabistan 
yaklaşık yüzde 20’sini, Katar ve 
İsrail yüzde 6’sını, Cezayir yüzde 
5’ini sağlıyor. Gübre üretiminin 
yaklaşık yüzde 50’si bu ülkelerde. 
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Buradaki savaşın büyümesi, gıda 
arzıyla ilgili de problem çıkarta-
cak. Oynanan oyunun büyük-
lüğünü ve bizlere çıkabilecek 
faturayı ortaya koyan önemli 
bilgiler olduğu için bunları sizlerle 
paylaşıyorum” dedi.

Kuşak ve Yol Girişimi
Küresel ticarete ilişkin son 

dönemde ortaya çıkan yapılan-
malara değinen Başkan Yorgan-
cılar, “Çin’in önderliğindeki Kuşak 
ve Yol Girişimi, 150’den fazla 
ülke ve yaklaşık 30 uluslararası 
örgütü kapsıyor. Tahmini değeri 
8 trilyon dolar civarında olan bir 
projedir. 10 Eylül’de Hindistan’da 
yapılan G-20 Zirvesinde Hindis-
tan-Ortadoğu-Avrupa Ekonomik 
Koridoru, yani IMEC söz konusu 
oldu. Bu proje de Hindistan, ABD, 
Suudi Arabistan, Birleşik Arap 
Emirlikleri, Fransa, Almanya, İtal-
ya ve Avrupa Birliği’nce muta-
bakat zaptı altına alındı. Türkiye, 
2015 yılında dahil olduğu Kuşak 
ve Yol Girişimi’nde ‘Orta Koridor’ 
bölgesinde bulunmakta ve bu 
projeden beklentisi de oldukça 
fazlaydı. Buradaki önemli konu 
ise şu; İzmir’in Avrupa ve Kuzey 
Afrika’ya açılan bir terminal şehir 
olmasının önemini vurgulamak 
istiyorum. İzmir, Asya’dan kara ve 
deniz yoluyla getirilecek bitmiş 
ve yarı mamullerin işlenmesi 
ve nihai ürün olarak da gön-
derilmesi için gerekli altyapıya 
sahip olan bir bölge. Çandar-
lı limanımızın yapılmasındaki 
en büyük amaç da Doğu’dan 
gelen gemilerin elleçlemelerinin 
yapılarak Karadeniz’e ve Doğu 
Avrupa’ya nakledilmesiydi. Yani 
gemilerin İstanbul Boğazı’ndan 
yukarıya çıkmamalarını sağla-
mak. Çandarlı limanının yapımı 
uzadı. Liman işletmeciliği konu-
sunda lider ülkeler olan Singapur 
ve Çin’den biri Mersin’deki limanı, 
diğeri de Atina’daki Pire limanını 
satın aldı. Dolayısıyla bizim Pire 

limanına alternatif olarak İzmir’i 
ortaya koyabilmemiz son derece 
önemli. Bunu yapabilecek kapa-
siteye hem üretim olarak, hem 
lojistik olarak, hem altyapı olarak 
sahibiz. Sayın Valim, burada sizin 
de bize büyük desteğiniz ola-
cağını ümit ediyorum. Projede 
daha aktif olmamız gerekiyor. 
Fizibilite ve diğer çalışmalara 
Hükümetimizin vermiş olduğu 
ve vereceği desteklerle mutla-
ka bunu başarmamız gereki-
yor. Ulaştırma Bakanımız Sayın 
Abdülkadir Uraloğlu buradayken 
kendisine verdiğimiz dosyanın 
içinde bu bilgi de vardı. Sizin de 
uygun olduğunuz bir gün tekrar 
arz edebiliriz. Her türlü emeği ve 
desteği vermeye hazır olduğu-
muzu bilmenizi rica ediyorum” 
diye konuştu.

Dış ticarete ilişkin 
güncel konular
Sanayicilerin ve ülkenin 

önemli gündem maddelerine 
değinen Başkan Yorgancılar, “Üç 
konuyu daha paylaşacağım. 
Birincisi; ortada bir kural koyucu 
var, bir de koyulan kurala uymak 
durumunda olanlar var. Biz ülke 
olarak bugün Gümrük Birliği’nin 

güncellemesinde olduğu gibi 
Avrupa Birliği’nin koyduğu kural-
lara uymak durumundayız, söz 
hakkımız yok. Yeşil dönüşüm ve 
dijital dönüşüm ile ilgili kural-
ları da AB koyuyor ve biz yine 
bunlara uyacak olan ülkeyiz. Bir 
şey ilave etme veya kaldırma 
hakkımız da yok. Avrupa Birliği, 30 
Eylül 2023 tarihi itibariyle kendi-
sine ihraç ettiğimiz demir-çelik 
ürünlerinin yanında otomotiv 
yan sanayi ürünlerinin ve beyaz 
eşya ürünlerinin üretim süreçle-
rinde Rusya menşeili demir-çelik 
kullanılmadığının MTC belgesiyle 
ispat edilmesini talep edilebi-
lecek. Aksi durumda ürününüzü 
ilave vergiye tabi tutabilir veya 
ihracatı durdurabilir. İkinci konu 
ise şu: Avrupa Komisyonu tara-
fından 12 Temmuz 2023 itibariyle 
Yabancı Sübvansiyonlar Yönet-
meliği uygulanmaya başlandı. 
Buna göre siz devletten teşvik 
alıyor iseniz, aldığınız teşvikin 
karşılığında Avrupa Birliği’ndeki 
yerel üreticiden daha avantajlı 
konumda üretim yaptığınızdan 
dolayı vergiyle karşı karşıya 
kalma durumu olabilecek. Bu 
konuyu da bilginize sunuyorum” 
ifadesini kullandı.
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Özgür Bekmezci
SKT, TETT ve gıda israfı
EBSO Meclis Üyesi Özgür Bekmezci, özellikle 
gıda ürünlerini ilgilendiren ‘son kullanım tarihi’ 
ile ‘tavsiye edilen tüketim tarihi’ kavramları 
arasındaki fark hakkında Meclis Üyelerini 
bilgilendirdi. Bekmezci, Türkiye’de kişi başına 
yıllık ortalama 93 kilogram gıda israfı yapıldığını 
belirtti ve Meclis Üyelerinin Cumhuriyet Bayramını 
kutladı.

Özkan Mucuk
Sektör konuları
EBSO Meclis Üyesi Özkan Mucuk, Yenilenebilir 
Enerji ve Enerji Verimliliği Çalışma Grubu’nun 
faaliyetleri hakkında Meclis Üyelerini bilgilendirdi 
ve 30 Ekim Pazartesi günü okulların tatil 
edilmesinin doğru olmadığı görüşünü dile getirdi. 

Mucuk ayrıca Aydın’daki bir öğrenci yurdunda 
yaşanan asansör kazasına ilişkin olarak, 
binalardaki asansör bakım ve işletmesinin bina 
sorumlusuna ait olduğuna dikkat çekti ve Meclis 
Üyelerinin Cumhuriyet Bayramını kutladı.

Hakkı Attaroğlu
EBSO Hizmet Binaları
EBSO Meclis Üyesi Hakkı Attaroğlu, EBSO 
Binalarını İzleme ve Bilgilendirme Meclis İhtisas 
Komisyonu’nun incelemeleri hakkında Meclis 
Üyelerini bilgilendirdi. EBSO Business Center’da 
yıkımının tamamlandığını, ancak belediyenin 
kararı gereğince zemin etüdüne başlanılamadığı 
belirten Attaroğlu, İAOSB’de yapımı süren EBSO 
Hizmet Binası’nın temelinin tamamlandığı 
bilgisini vererek Meclis Üyelerinin Cumhuriyet 
Bayramını kutladı.

SANAYİCİNİN GÜNDEMİ ÜRETİM

ÖzgürÖzgür
BekmezciBekmezci

ÖzkanÖzkan
MucukMucuk

HakkıHakkı
AttaroğluAttaroğlu
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Çelik: “Ekmek fiya-
tı serbest bırakılmalı 
veya enflasyon oranında 
otomasyona bağlanarak 
belirlenmeli”

EBSO 8’inci Grup Ekmek 
Sanayi Meslek Komitesi Üyesi 
Soner Çelik, ekmeğin insa-
noğlunun bilinen en eski ve 
önemli gıda maddesi oldu-
ğunu belirterek “Ülkemiz, kişi 
başına yılda ortalama 190 ile 
300 kilogram ile dünyada en 
çok ekmek tüketen ülkelerden 
birisidir. İzmir’deki fırınlarımız 
hijyenik üretim, çeşitlilik ve 
kalite açısından çok daha iyi 
durumdadır. Şu an İzmir’de 
resmi olarak 800, gayri resmi 
olarak da tespit edilen 100 fırın 
işletmesi var. Ancak arz-talep 
dengesizliğinden dolayı an-
cak yüzde 35-40 seviyelerin-
de bu kapasiteyi kullanmak-
tayız. Bu durumun ruhsatları 
sınırlandırarak giderilmesini 
talep etmekteyiz. 1.200 civa-
rında da unlu mamuller adı 
altında işletmelerimiz var. 
Türkiye’nin gelişen koşulla-
rında fırıncı ayakta durmaya 
çalışıyor ve çok sayıda engel-
lerle karşılaşıyoruz. Bunların 
başında kayıt dışı fırınların 
varlığı bu sektörün en büyük 
yarasıdır. Kayıt dışı üretilen 
ekmeklerin pazar yerlerinde 
ve araç üzerlerinde sokak 
aralarında açıkta satılması, 
tüketici sağlığına yönelik risk-
leri de artırmaktadır. Bunun 
için ilgili kurumlarca çok daha 
fazla denetim yapılmasını 
talep etmekteyiz. Ülkemizde 
günde ortalama 4,9 milyon 
adet ekmek çöpe gidiyor. 
Bunun önüne bir şekilde 

geçilmesi lazım. Belediyelerin 
de ekmek üretimiyle kapasite 
fazlalığı olan sektörümüzün 
pazarı daha da daralmakta-
dır. Fiyatı tarifeye bağlı olan 
ekmeği daha ucuza satarak 
haksız rekabet yapmaktadır-
lar. Yerel yönetimler halkımıza 
ucuz ekmek tedarik etmek 
istiyorlarsa bizlerle anlaşıp 
parasını ödeyerek bu hizmeti 
sunabilirler. Ekmeğin fiyatına 
etki eden girdi maliyetlerinin 
serbest piyasaya göre belir-
leniyor olması, ancak bunun 
yanında fiyatın tarifeye bağlı 
olması konusunda çektiğimiz 
sıkıntılar anlatılır gibi değil. 
Ekmek fiyatının serbest bırakıl-
ması, bırakılmıyorsa yıllık-aylık 
enflasyona göre bir oranda 
otomasyona bağlanarak de-
vam etmesi gerekiyor” dedi.

Başterzi: “Mobilya sek-
töründe dünyada 8’inci 
sıradayız”

46’ncı Grup Mobilya Sa-
nayi Meslek Komitesi Başkanı 
Şeyma Başterzi, sektörüne 
ilişkin ihracat verilerini ve 
güncel konuları Meclis Üyeleri 
ile paylaştığı sunumunda, 

“Mobilya sektörü 2022 ihra-
cat verilerine göre dünyada 
293.2 milyar dolarlık bir değer 
oluşturmaktadır. Türkiye’nin 
buradaki payı 2022 yılında 5.2 
milyar dolardır ve dünyadaki 
payı ise yüzde 1.7’dir. Dünya-
daki sıralama olarak Türkiye 
8. sıradadır. Biz EBSO olarak 
ne yapabiliriz ve bu mobilya 
sektörünün nasıl ileri seviye-
ye götürebiliriz, bunları ko-
nuşmamız gerekiyor. Torbalı 
OSB’deki gelişmeler nedeniyle 
Yönetim Kurulu Başkanımız 
Ender Yorgancılar’a teşek-
kürlerimi sunuyorum. İhracat 
yapan bir sektörün temsilcileri 
olarak bütün dünyada mobil-
ya sektörümüz adına aslında 
Ege Bölgemizi temsil etme-
ye çalışıyoruz. Bölgemizdeki 
mobilya imalatını başka bir 
noktaya taşıyıp ihracatı daha 
nasıl geliştirebiliriz konusunu 
konuşmamız gerekiyor. Umu-
yoruz ki birlik ve beraberlik 
içinde kentimiz, bölgemiz ve 
ülkemiz için ciddi bir katma 
değer yaratan sektörümüzü 
çok daha iyi seviyelere taşırız 
diyorum ve teşekkür ediyo-
rum” diye konuştu.

8’inci Grup Ekmek Sanayi Meslek Komitesi ve 46’ncı 
Grup Mobilya Sanayi Meslek Komitesi’nin sunumları

SonerSoner
ÇelikÇelik

ŞeymaŞeyma
BaşterziBaşterzi
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EBSO Meclisi, Ekim ayı 
toplantısında İzmir Valisi 
Dr. Süleyman Elban’ı 

konuk etti. EBSO Üyelerinin 
Cumhuriyet Bayramını 
kutlayan Vali Elban, “Bu 
gururlu güne denk gelmiş 
olmak, buna şahitlik etmek 
bizim için hakikaten büyük bir 
şans ve şans olduğu kadar 
da büyük bir onur. Dolayısıyla 
kendimi ve sizleri o şanslı 
ve onurlu insanlar olarak 
görüyorum. Ve kendi adıma 
bu onurlu günde Cumhuriyetin 
kurulmasına, bu devletin 
kurulmasına, kurtuluşuna 
ev sahipliği yapmış güzel 
İzmir’de Vali olmak benim 
için ayrıca bir gurur kaynağı. 
Dolayısıyla 100’üncü yılda İzmir 
Valiliği benim için herhalde 
çocuklarımıza ve gelecek 
nesillerimize anlatacağım en 
büyük gurur kaynağı olacaktır, 
o anlamda da çok mutuyum” 
dedi.

EBSO Ekim ayı Meclis 
Toplantısının Cumhuriyetin 
ikinci yüzyılının ilk toplantısı 
olduğunu vurgulayan Elban, 
“Bu toplantıya katılanlar çok 
şanslı. Bu toplantıda her 
konuşulan, her söylenen 
şey çok değerli olacak 
ve muhtemelen çok özel 
tutanaklara bağlanacak. 
Daha sonra, Cumhuriyetin 
birinci yüzyılının ilk yılında, 
ilk toplantısında bunlar 
konuşulmuştu, ikinci yüzyılında 
ilk toplantısında da bunlar 
koşuldu diye karşılaştırılacaktır 
diye tahmin ediyorum” diye 
konuştu.

İzmir’in üstün olduğu 
konularda ilerlemesi ve 
kendini daha çok geliştirmesi 
gerektiğini belirten Elban, 
“Cumhuriyetin ikinci yüzyılında 
yeni şeyler konuşmamız 
gerekiyor. Konvansiyonel 
yaklaşımları, geçmiş yüzyıla 
ait olan ve gelişmiş ülkelerin 
artık terk ettiği alışkanlıkları, 
üretim modellerini, yöntemleri 
terk etmemiz gerekiyor. 
Artık daha farklı üretim 
yöntemleri kullanmamız ve 
dünyayla rekabet edebilir 
bir sistem üzerinde olmamız 
gerekiyor. Verimlilik yani 
yalın üretim konusunu, dijital 
dönüşüm konusunu, yeşil 
dönüşüm konusunu, Endüstri 
4.0’ı çoktan bitirip Toplum 
5.0’a geçme konusunu çok 
hızlı değerlendirmemiz, 
konuşmamız ve kendimizi 
o yöne adapte etmemiz 
gerekiyor. Çünkü bunu 

herhangi bir Anadolu 
şehrinde konuşsak, insanların 
belki bir kısmı bunu çok 
anlamlandıramayabilir. Ama 
İzmir Türkiye’ye, Anadolu’ya, 
son döneminde Osmanlı’ya dış 
ticareti, sanayiyi öğreten bir 
şehir. Sanayi geçmişi 200 yıla 
yaklaşan bir şehir. Dış ticarette 
300 yıla yakın tecrübesi olan 
bir şehir. Yani dünya vizyonu 
olan bir şehir. Dünya vizyonu 
olan bir şehirde eğer bugün 
artık insanlar ilk üç sanayi 
devrimini konuşmuyorsa ve ilk 
üç sanayi devrimindeki üretim 
modellerini terk etmişse, o 
zaman bizim de artık Endüstri 
4.0 ve Toplum 5.0’la ilgili 
gündemimizi sıcak tutmamız, 
tüm üretim modellerimizi ona 
göre hazırlamamız gerekiyor. 
Çünkü dünyayla rekabet 
edebilmenin yolu buradan 
geçiyor” ifadesini kullandı.

Küresel rekabetin insanları 

İzmir Valisi Dr. Süleyman Elban EBSO Meclisi’ne konuk oldu

“100’ÜNCÜ YILDA İZMİR’İN VALİSİ 
OLMAKTAN GURUR DUYUYORUM”
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Endüstri 4.0 ve Toplum 5.0’a 
yönelttiğini vurgulayan 
Elban, “Çünkü herkes nasıl 
daha az maliyetle üretir ve 
rekabet gücümü artırırım 
diye düşünüyor. Dolayısıyla 
bunların bir kısmı Çin’e karşı 
rekabet gücünü artırmak 
istiyor. Bir kısmı ise elindeki 
mevut üstünlüğünü daha 
da perçinlemek ya da bu 
arenada varlığını sürdürmek 
istiyor. Biz ise bulunduğumuz 
konumu ve güçlü yanlarımızı 
değerlendirmeyip günlük 
politikalarla, günlük işlerle 
oyalanıyoruz. Sonra da hep 
değişik krizler yaşıyoruz” dedi.

Türkiye’nin tekstilde Çin 
ile rekabet etme şansının 
olmadığını, ancak pandemide 
Çin’in kapanmasından ötürü 
konfeksiyon üretiminde çok iyi 
bir performans sergilediğini 
vurgulayan Elban, “Ama 
kendimizi pandemi sonrası 
döneme hazırlamadık, daha 
doğrusu kendimizi Çin’le tekrar 
rekabete hazırlayamadık. 
Zaten Çin ile gerçek anlamda 
rekabet etme şansımız yok. 

Ancak diğer üstün yanlarımızı 
kullanarak buna uygun şekilde 
yatırım yapma ve kendimizi 
geliştirme konusunda bir 
çabamız olmadı” diye konuştu.

Türkiye’nin bu anlamda 
bir paradigma değişikliğine 
gitmesi gerektiği görüşünü dile 
getiren Elban, “Güzel Atatürk 
Cumhuriyeti kurduktan sonra 
bir paradigma değişikliğine 
gitmişti. Sadece sanayiye 
ya da belli alanlara yatırım 
yapmamış, aynı zamanda 
yeni bir teknoloji getirmiş, 
yeni bir anlayış getirmiş, 
üretim tekniğiyle ilgili yeni 
bir şey getirmiş. Karasabanı 
bırakmış ve traktöre geçmiş. 
Klasik usulde yapılan işlerden 
fabrikaya geçmiş. Dolayısıyla 
bir paradigma değişikliği var, 
üretim modelinde bir değişiklik 
var. Bizim de bugün çok acilen 
buna geçmek mecburiyetimiz 
var ve bunu yapabilecek en 
hazır şehir de İzmir’dir. Eğer 
İzmir bunu başaramazsa 
Türkiye’de hiçbir il başaramaz. 
Bunu iltifat olsun diye değil, 
gördüğüm potansiyele 

dayanarak söylüyorum” 
ifadesini kullandı.

Vali Elban, “Ben bunun 
olacağına zaten inanıyorum. 
İzmir’de, İzmir’den sonra da 
Türkiye’de Atatürk’ümüzün 
gösterdiği muasır 
medeniyetler seviyesini 
yakalayıp geçebileceğimizi 
düşünüyorum. Eğer kendimizi 
sürekli yenilemeye dönük 
bir anlayışta olamazsak 
zaten muasır medeniyetler 
seviyesine yaklaşmamız da 
mümkün değildir. Çünkü her 
şey çok hızlı ve baş döndürücü 
gelişmelerle ilerliyor. Bu güzel 
vatanı, bu güzel devleti, bu 
Cumhuriyeti kurup bizlere 
bırakan Gazi Mustafa Kemal 
Atatürk, silah arkadaşları, 
aziz şehitlerimiz, ebediyete 
irtihal eylemiş tüm gazilerimiz, 
bu ülke için taş koymuş, bu 
ülke için emek sarf etmiş, ter 
dökmüş tüm ecdadımızı da 
rahmet ve minnetle anıyorum. 
İnşallah bizden sonraki nesiller 
de bizi rahmet ve minnetle 
anarlar. Hepinize saygılar 
sunuyorum” diye konuştu.
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Dünyaca ünlü 
kadın astronot 
Dorothy Metcalf-

Lindenburger, Teknofest 
için geldiği İzmir’de 
EBSOHABER’in sorularını 
yanıtladı. Türkiye’nin 
uzay ajansı girişiminin 
yerinde bir adım 
olduğunu dile getiren 
Metcalf-Lindenburger, 
uzay çalışmalarından 
elde edilecek çıktıların 
küresel iklim değişikliği 
gibi gezegenin bütününü 
ilgilendiren konularla 
mücadele etmekte de 
yararlı olacağını söyledi. 
ABD’li astronot, EBSO 
tarafından hazırlanan 
Yeşil Sanayi Rehberi’nin de 
oldukça yerinde ve yararlı bir 
aksiyon olduğunu dile getirdi.

Uzay ajansı 
önemli bir adım
Türkiye’de bulunmaktan 

ve İzmir’de düzenlenen 
Teknofest’e katılmaktan mutlu 
olduğunu belirten astronot 
Metcalf-Lindenburger, 
“Türkiye bundan bir süre 
önce ulusal uzay ajansını 
kurdu ve çalışmalara başladı. 
Bunu önemli bir adım olarak 
görüyorum ve imkanı olan tüm 
ülkelerin uzay çalışmalarının 
içerisinde bulunmalarının 
gerekli ve faydalı olacağını 
düşünüyorum. Bu tek başına 
uzay çalışmalarına olduğu 
kadar, farklı alanlarda 
da bugün var olmayan 
teknolojilerin ortaya çıkmasını 
destekleyen bir çalışmadır 
ve ileri görüşlü bir yatırımdır. 

Küresel çapta karşı karşıya 
bulunulan pak çok meselenin 
de uzay çalışmalarının 
öncülük edeceği ve ilham 
vereceği teknolojik ilerlemelerle 
aşılabileceğini düşünüyorum” 
dedi.

Değişim en ya da 
geç olacak
Umutlu olmak 

gerektiğini ifade eden 
Metcalf-Lindenburger, 
“Gezegenimizden 
vazgeçemeyiz, onu 
kurtarabilmek için ne 
gerekiyorsa yapmamız 
gerekiyor. Sekiz milyara ulaşan 
insan nüfusu başlı başına 
bunu zorunlu kılıyor. Bugün 
dünyada azımsanamayacak 
ölçekte bilim insanı ve yanı 
sıra özel şirketler, fosil yakıt 
tüketimini aşağı çekmek 
için neler yapılabileceğine 
yönelik çalışmalar yürütüyor. 
Bu süreçte sadece güneş, 

sadece rüzgar ya da 
tek başına belli bir 
alana yönelemeyiz. 
İhtiyaç ve olanaklara 
göre yenilenebilir 
enerji yatırımlarının 
planlanması gerekiyor. 
Ben müzmin olarak 
umutlu bir insanım 
ve sorunu bir kez 
görüp tespit ettikten 
sonra çözümün de 
oluşturulabileceğine 
inanıyorum. Dünyamız 
bu sorunu bir kez gördü 
ve tespit etti. İhtiyacımız 
olan değişim er ya 
da geç olacaktır” diye 
konuştu.

Yeşil Sanayi Rehberi 
yerinde bir aksiyon
Özel sektörün ve özellikle 

sanayi kuruluşlarının dönüşüm 
sürecinde daha hızlı hareket 
etmelerini beklediğini dile 
getiren Metcalf-Lindenburger, 
“Çünkü küresel atmosferik 
sıcaklık farkları giderek daha 
hızlı gelişme göstermeye 
başladı. Kurum ve kuruluşlar 
öncü rollerinden ötürü en 
hızlı davranması gerekenlerin 
başında geliyor, ancak 
her bireyin de bu konuda 
sorumluluğu var. Tüketim 
alışkanlıklarımızı değiştirmek 
bile fark yaratacaktır. Bana 
sunduğunuz ve Ege Bölgesi 
Sanayi Odası tarafından 
hazırlanan yeşil dönüşüme 
ilişkin kitabın bu anlamda 
oldukça yerinde ve yararlı 
bir aksiyon olduğunu 
söyleyebilirim” ifadesini 
kullandı. (Haber: Engin Tatlıbal)

ABD’li astronot Metcalf-Lindenburger: 
“Uzay çalışmalarının çıktıları, yeşil 

dönüşüm sürecinde işimize yarayabilir”
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G20 ülkelerinde iklim 
aksiyonuna yönelik 
şeffaflığı artırmak 

misyonuyla küresel bir işbirliği 
olarak çalışan İklim Şeffaflığı 
(Climate Transparency), bu 
yıl Birleşik Arap Emirlikleri'nin 
başkanlığını yürüttüğü ve 30 
Kasım-12 Aralık tarihlerinde 
Dubai'de düzenlenecek 
Birleşmiş Milletler İklim 
Değişikliği Çerçeve Sözleşmesi 
(COP28) öncesinde, "G20 
Hızlandırma Çağrısı - Petrol 
ve Gaz İçin Zaman Tükeniyor" 
başlıklı raporunu yayımladı.

Rapora göre, küresel gayri 
safi yurtiçi hasılanın yüzde 
85'ini ve uluslararası ticaretin 

yüzde 75'ini oluşturan G20 
ülkeleri, küresel emisyonların 
da yüzde 75'inden sorumlu. 
ABD, yüzde 25 ile emisyonlarda 
tarihsel sorumluluğu en yüksek 
ülke olurken, ABD'yi yüzde 22 
ile Avrupa Birliği, yüzde 13 ile 
Çin, yüzde 6 ile Rusya, yüzde 
4 ile Japonya ve yüzde 3 ile 
Hindistan takip ediyor.

Bu nedenle, iklim 
değişikliğiyle mücadele 
için fosil yakıt kullanımının 
azaltılması ve emisyonların 
düşürülmesinde G20 ülkeleri 
en büyük sorumluluğu taşıyor.

Buna rağmen kişi başı petrol 
ve doğal gaz tüketiminde başı 
çeken sanayileşmiş ülkeler, bu 

tüketimlerini belirgin şekilde 
düşürmeye yönelik neredeyse 
hiçbir adım atmıyor.

Küresel petrol ve gaz 
üretiminin üçte ikisi G20 
ülkelerinde

G20 ülkeleri arasında 
ABD, petrol ve doğal gaz 
üretimi, tüketimi ve planlanan 
genişleme projelerinde 
açık ara lider konumda 
bulunuyor. 2050'ye kadar 
planlanan küresel petrol ve 
gaz genişleme yatırımlarının 
üçte birden fazlasını ABD 
oluştururken, bu ülkeyi Kanada 
ve Rusya takip ediyor.

Dünyanın gaz tüketiminin 

İklim Şeffaflığı Raporu: ABD, petrol ve 
gaza en bağımlı G20 ülkesi

Dünya petrol ve gaz tüketiminin yüzde 75’inden sorumlu G20 ülkeleri arasında 
ABD’nin, üretim, tüketim ve planlanan genişleme yatırımları açısından bu kaynaklara 

en bağımlı ülke olduğu tespit edildi.
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yüzde 75'i ve gaz üretiminin 
üçte ikisi G20 ülkelerinde 
gerçekleşiyor.

ABD, Rusya, Çin ve Kanada, 
G20 ülkeleri arasında gaz 
üretiminde başı çekmesine 
rağmen bu ülkelerin üretimi 
arasında da belirgin farklar söz 
konusu. ABD'nin gaz üretimi 
yıllık bir milyon ton, Rusya'nın 
yıllık 600 milyon ton, Çin'in 
200 milyon tonun üzerinde 
ve Kanada'nın yaklaşık 200 
milyon ton yıllık gaz üretimi 
bulunuyor.

Suudi Arabistan, Kanada, 
Rusya, ABD ve Avustralya ise 
kişi başı gaz tüketiminin en 
yüksek olduğu G20 ülkeleri 
olarak öne çıkıyor.

Küresel petrol üretiminin 
üçte ikisinden sorumlu G20 
ülkeleri arasında, ABD ilk sırada 
yer alırken, bu ülkeyi Suudi 
Arabistan, Rusya, Kanada ve 
Çin izliyor. Bu 5 ülke, dünya 
petrol üretiminin yüzde 
50'sinden fazlasını oluşturuyor.

G20 ülkeleri dünya petrol 
tüketiminin de yüzde 75'ini 
gerçekleştiriyor. Bu tüketimin 
yüzde 21'ini tek başına ABD 
gerçekleştiriyor. Çin yüzde 15 ile 
ABD'yi takip ediyor.

Fosil yakıt üretimi ve 
tüketiminin yüksek seyrettiği 
G20 ülkelerinin bu kaynaklara 
sağladığı sübvansiyonlar ise 
geçen yıl bir trilyon dolara 
ulaştı ve 2021'deki miktarın 
dört katına çıktı. Rusya, Suudi 
Arabistan, Meksika ve Birleşik 
Krallık, en fazla sübvansiyon 
sağlayan G20 ülkeleri oldu.

Rapora göre, G20 
ülkelerindeki petrol ve gaz 
tüketim oranları, küresel 
sıcaklık artışının 1,5 dereceyle 
sınırlandırılması hedefiyle 
uyumlu ve sürdürülebilir değil.

G20 ülkelerine fosil yakıt 
destekleri ve bu yakıtların 
kullanımını sonlandırma 

çağrısında bulunulan 
raporda, Türkiye'nin de 
fosil yakıt sübvansiyonları 
yerine yenilenebilir enerjiye 
sağlayacağı desteklerle 
temiz enerji dönüşümünü 
hızlandırabileceği belirtiliyor.

"Bilime göre, sıcaklık 
artışını sınırlandırmak 
için tüm fosil yakıtların 
kullanımı sonlandırılmalı"

Climate Transparency 
Ortağı ICM yetkilisi ve raporun 
yazarlarından Mariana 
Gutierrez, iklim değişikliğiyle 
mücadelede sadece kömürün 
kullanımdan kaldırılmasının 
yeterli olmadığını belirterek, 
"Yüksek sesle kömürden 
çıkış çağrısı yapan ancak 
kendi petrol ve doğal gaz 
bağımlılıklarını azaltma 
konusunda sessiz kalan 
ülkelerin harekete geçme 
zamanı geldi. Bilim açık, eğer 

küresel ısınmayı 1,5 santigrat 
derecede sınırlandırmak 
istiyorsak tüm fosil yakıtların 
aşamalı olarak kullanımdan 
kaldırılması gerekiyor. Bunun 
için de ülkelerin iddialı ve 
adil enerji dönüşüm planları 
geliştirmesi ve uygulaması 
gerekli." ifadelerini kullandı.

Sivil toplum kuruluşu 
Germanwatch Kıdemli 
Danışmanı Jan Burck ise 
Avrupa'da gaz tüketim 
seviyelerine ve tüketimi 
aşamalı olarak azaltma 
stratejisinin eksikliğine dikkati 
çekerek, "Bu durum, AB'nin iklim 
hedeflerine ulaşması için bir 
tehdit oluşturuyor. Örneğin 
Almanya'da sıvılaştırılmış 
doğal gaz (LNG) terminallerine 
yapılan devasa yatırım, belirsiz 
bir süreyle gaz tüketimine 
bağlı kalınması gibi ciddi 
bir risk yaratıyor." uyarısında 
bulundu.
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Enver OLGUNSOY
EBSO Meclis Üyesi

‘Palmiye koca bir ağaç, 
cücesi mi olurmuş’ demeyin, 
palmiyenin cücesi de var. 
Anavatanı ise ABD’nin güneyi. 
Üstelik meyvesi, 50 yaş üstü 
erkeklerin yaklaşık yüzde 
ellisinin kabusu olan prostat 
problemlerine çözüm sunuyor. 
Türkiye’de kabak çekirdeği, 
ısırgan kökü gibi bitkiler bu 
amaçla kullanılıyorken orta 
Avrupa ve ABD’de ise cüce 
palmiye meyveleri ve bu 
meyvelerden oluşturulan 

kapsül ve damlalar kullanılıyor. 
Ülkemizde pek bilinmeyen bu 
bitki ve ilaçları ABD’de 1990’dan 
bu yana en fazla satan bitkisel 
ilaçlar içerisinde ilk onda. Cüce 
Palmiyenin meyveleri, zeytin 
büyüklüğünde, üzüme benzer 
tipte koyu renkte meyveler 
ve bunlar kurutulup etken 
maddeleri alınarak ilaç haline 
getiriliyor. Kapsül ve damla 
şeklinde preperatları birçok 
firma tarafından hastaların 
hizmetine sunuluyor.

20’inci yüzyılda başladı
Ancak sadece ABD’de 

değil, Avrupa farmakopesinde 
de yer alan bu bitkisel 
ilaç, bizim ısırgan kökü ve 
kabak çekirdeği ekstresi ile 
birlikte de kullanılabiliyor. 
Bu şekilde kombine edilmiş 
preperatlarıda var. ABD ve 
Orta Avrupa ülkelerinde birçok 
bitkisel ilaç çok eskilerden beri 
kullanılıyorken, cüce Palmiye 
tohumu ve ilaçları ilk kez 
20.yüzyılın başlarında idrar 

Palmiyenin cücesi
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söktürücü olarak kullanılmaya 
başlandı.

Günümüzde üzerinde geniş 
çalışmalar sonucu prostat 
sorunlarına karşı koruyucu 
olduğu bilim insanlarınca 
ispat edildi. İyi huylu prostat 
büyümelerine (BPH) karşı 
başarılı sonuçlar alınınca, 
prostat ve idrar yolları 
rahatsızlıklarının çok önemli 
bitkisel ilaçları arasında 
yerini aldı. Özellikle ABD ve 
Almanya’da çok sıklıkla 
reçete edilen bitkisel ilaçlar 
içinde yer almaktadır. Ancak 
antiandrojenik ve antiestrojenik 
olduğu da unutulmamalıdır.

Etkileri, yararları
Prostat bezinde hücre 

çoğalmasını engeller ve 
apoptozisi (programlı hücre 
ölümü) teşvik edebilir. Tam da 
burada biraz da prostattan 
söz etmek isterim, prostat 
idrar kesesi (mesane) ile 
erkeklik organı arasında 
yer alan, ortalama bir ceviz 
büyüklüğünde bir bezdir. 
Rektumun hemen 
önünde yer aldığı için, 
erkekler arasında 
sözü edilen o 
ünlü prostat 
muayenesi 
rektum yoluyla 
yapılmaktadır. 
İdrar yolu, 
prostat 
bezinin 
merkezinden 
geçer, yaş 
ilerledikçe 
prostat 
bezinin hacmi 
artar, büyür 
bu nedenle 
idrarın akışını 
zorlaştırmaya başlar, 
idrar çıkış debisi azalır, 
idrar kesesinin tam 
boşalmadığı hissini yaratır. 

Prostat bezi ne işe yarar 
derseniz spermi besleyen bir 
sıvı salgılar, bu sperm ile birleşir 
ve sıvı vücuttan birlikte boşalır.

İyi huylu prostat büyümesi 
(BPH) üç aşama halinde 
rahatsızlık verir. Öncelikle idrara 
çıkış sayısı artar. Sonra sık sık 
idrar yapma isteği aşırılaşır, 
daha sonraları ise idrar kesesi 
daimi olarak baskı hissi verir. 
İşte bu aşamaların daha en 
başında bu bitkisel ilaçlar 
kullanılırsa, iyileşme daha iyi 
görülebilir. Prostat bezinin 
hacim artışını etkilemeseler 
bile idrara çıkma bozukluklarını 
giderirler, idrar debisini 
arttırarak hastayı rahatlatırlar. 
Hatta bu etkisi nedeni ile halk 
arasında cüce palmiye bitkisel 
ilaçlarına “bitkisel katater” 
denmektedir.

Ancak tabii ki bir de iyi 
huylu olmayan prostat 
rahatsızlığı vardır. Hani şu 
tıbbi tahlillerde PSA verisi ile 
değerlendirilmesi yapılan 
PSA verisi yüksekse mutlaka 

hekim kontrolünde tedavi 
programı yapılmalıdır. Prostat 
kanserinin yayılımı kabaca 4 
fazda olur. Bundan korunmak 
için de (profilaktik olarak) 
yani rahatsızlık başlamadan 
çinko ve selenyum ile kombine 
cüce palmiye bitkisel ilaçları 
da hekimlerce tavsiye 
edilmektedir. (özellikle ilk 2 
fazda) Etki ancak yaklaşık 3 
hafta sonra başlar. 7-8 ay 
kullanmaya devam edilmelidir.

Ne kadar tüketmeli?
Cüce palmiye kurutulmuş 

meyvesi bulunabilirse 
günde yaklaşık 1,5 gr kadar 
kullanılmalıdır. Ancak bu 
meyvelerden ekstraksiyon 
yoluyla elde edilebilen 
özütünün kullanım miktarı 320 
mg civarında olup, günde iki 
doza ayrılarak kullanılmalıdır. 
Yani kısacası piyasada 
bulunan tablet, draje, kapsül 
gibi bitkisel ilacından günde 
160 mg’lık dozlar halinde iki 
kez kullanılmalıdır. Ancak 
hormon dengesi bir hekimce 

değerlendirilerek 
kullanmaya başlanmalı 

ve hormon ilaçları 
ile birlikte 

kullanılmalıdır.
Türkiye orjinli 

hazır preperatı 
maalesef 
yoktur. İlaç 
firmalarınca 
bu eksikliğin 
giderilesi 
gerekmekte 
olup, 
yurdumuzda 

ithal edilen 
birçok cüce 

Palmiye bitkisel 
ilacı mevcuttur.
Sonuç: Cüce 

olabilir, ama erkek 
popülasyonu için çok 

önemli bir bitkisel ilaç.
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Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, HAZİNE MÜSTEŞARLIĞI, BORSA İSTANBUL, TOBB, TEİAŞ-EPDK



77KASIM 2023

GÖSTERGE

İZMİR’İN TEMEL EKONOMİK GÖSTERGELERİ

*Çeyreklik açıklanmakta olup, III. çeyrek verileridir.  **Aylık bazda olanlar tescil değil, başvuru verileridir.
 Kaynak: TÜİK, TCMB, RİSK MERKEZİ, BUMKO, T.C. EKONOMİ BAKANLIĞI, TOBB, TPMK, T.C. KÜLTÜR VE TURİZM BAKANLIĞI, ISO 
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